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 رقابت شکست خورده ها  رقابت شکست خورده ها 
برای یک صندلیبرای یک صندلی
ترافیک چهره های تکراری و ناکام در انتخابات فدراسیون فوتبال

ممنون آقای خطیر؛ اما
 علـــی خطیـــر دیروز بـــرای عضویـــت در هیأت رئیســـه فدراســـیون 
فوتبـــال ثبت نام کـــرد. مردی کـــه گفته می شـــود تمام قـــد در کنار 
مهدی تاج ایســـتاده و برنامه های رســـانه ای حامیان تاج را مدیریت 

. می کند
او در صحبت هـــای خـــود پس از ثبت نـــام علاوه بـــر قدم های بلند 
تاج در 30 ماه اخیـــر، ابراز امیدواری کرد رئیس آینده موفق باشـــد. 
جملـــه آخر خطیـــر تیر خلاص را به ســـمت رقبای تاج شـــلیک کرد. 
»البته رئیـــس آینده باید فوتبال ایران را با عربســـتان مقایســـه کند 

نه با افغانســـتان.«
 شـــاید خطیـــر فکر کنـــد ما بـــا تـــاج، همچون عربســـتان بـــه قاف 
پریده ایـــم؛ امـــا مردم چنیـــن باوری ندارنـــد. مردم خـــوب می بینند 
و خـــوب می دانند حقیقت چیســـت. مـــردم می دانند تـــاج بود که 
قـــرارداد ویلموتـــس را بســـت و صدها میلیـــارد از پول آنهـــا را به باد 
داد. مـــردم می داننـــد تاج بـــود که ســـاختمان فدراســـیون را به باد 
داد. مـــردم خـــوب می داننـــد که تـــاج یـــک دلار از پول هـــای بلوکه 
شـــده مـــا را آزاد نکرد. مردم ایـــن را هم خوب می داننـــد که ما حتی 

در بازی هـــای خانگی خـــود هـــم نمی توانیم میزبانـــی کنیم.
 چگونه و بـــا کدام اعتماد به نفـــس، عملکردتان را کنار عربســـتان 
قـــرار می دهید که میزبان ســـوپرجام ایتالیا و اسپانیاســـت و بزرگان 
فوتبـــال دنیـــا را به خاک خود کشـــانده تـــا معتبرترین لیگ آســـیا را 

باشد. داشته 
عربســـتان میزبان جام جهانی 9 سال بعد اســـت در حالی که ما در 

بازی هـــای خانگی مان هم نمی توانیـــم پذیرایی کنیم.
 آقـــای خطیر، ممنون که ما را در کنار عربســـتان قرار دادی؛ اما حالا 
و در شـــرایط کنونی، صدها کیلومتر با عربســـتان فاصله گرفته ایم. 
شـــاید اگر این روند با همین مدیران ادامه داشـــته باشد این صدها 

کیلومتر به هـــزاران کیلومتر افزایش یابد.
 آقـــای خطیر ما با وضعیـــت کنونی فوتبال فعلاً در نقطه ای هســـتیم 
که باید خودمان را با افغانســـتان مقایســـه کنیم. کمی واقع بینانه تر 

نـــگاه کنید، حتماً به رأی و نظر مردم خواهید رســـید.

خبر و مصاحبه سرمقاله

مصاحبه

خبر

شروع میزبانی آزادی با استقلال – شمس آذر
مدیر ورزشـــگاه آزادی از آغاز میزبانی دوباره ورزشـــگاه آزادی از 
رقابت هـــای لیگ برتر فوتبال با بازی اســـتقلال و شـــمس آذر 
در تاریـــخ یکـــم بهمن خبر داد. مهدی نصیبـــی درباره نتیجه 
جلســـه دیـــروز شـــورای تأمین اســـتانداری تهران و شـــرکت 
توســـعه و نگهـــداری اماکن ورزشـــی دربـــاره آخرین وضعیت 
ورزشـــگاه آزادی برای برگزاری رقابت هـــای لیگ برتر فوتبال، 
اظهار کرد: در این جلســـه پس از بحث و تبادل نظر و بررسی 
آخرین وضعیت ورزشـــگاه پس از بازســـازی، شـــورای تأمین 
اســـتانداری از مدیرعامل شرکت توســـعه و نگهداری اماکن 
ورزشـــی این قول مســـاعد را گرفـــت که ورزشـــگاه آزادی یکم 
بهمـــن آمـــاده برگزاری دیدار دو تیم اســـتقلال و شـــمس آذر 
باشـــد. بنابراین رقابت های لیگ برتر فوتبال بـــا بازی این دو 
تیـــم به طور رســـمی در این تاریخ در آزادی آغاز خواهد شـــد. 
وی همچنین دربـــاره نصب دوربین هـــای امنیتی و چهره زن 
نیـــز تا قبل از شـــروع این دیـــدار در ورزشـــگاه آزادی گفت: با 
توجـــه به اینکـــه نمایندگان دســـتگاه های نظارتـــی و امنیتی 
در ایـــن جلســـه حضور داشـــتند قرار بر این شـــد کـــه طرح و 
جانمایـــی دوربین هـــا را به ما بدهند تا نســـبت به نصب آنها 
اقدامات لازم را انجام دهیم. علاوه بر برگزاری این جلســـه در 
ورزشـــگاه آزادی، فروردین رئیس فراکســـیون ورزش مجلس 
نیز بازدیدی از ورزشـــگاه آزادی داشت و از روند بازسازی ضلع 

غربی ورزشـــگاه آزادی ابـــراز رضایت کرد.

با انگیزه بالا النصر را بردیم
عزت اللهی: حق اشتباه نداریم

 بـــه گزارش »ورزش ســـه«، ســـعید عزت اللهی هافبـــک ایرانی 
شـــباب الاهلی پـــس از دو حضـــور ثابـــت در دیدارهـــای رفت و 
برگشـــت مرحله یک چهارم نهایی جام بانک اسلامی ابوظبی 
مقابل النصر، در مســـابقه اخیرشان در لیگ برتر امارات مقابل 
همیـــن تیم به عنوان یار جانشـــین به زمین رفـــت ولی با وجود 
ایـــن توانســـت گل دوم تیمش را در جریان برتـــری دوبرصفر به 
ثمـــر رســـاند که ایـــن نمایش شـــاید منجـــر به بازگشـــتش به 
جمـــع نفرات اصلـــی برای جدال آینده با العین شـــود. ســـعید 
عزت اللهی دربـــاره بازی معوقه مقابل العیـــن می گوید: »بازی 
ســـختی برابر النصر در هفته گذشته داشتیم که دوباره شرایط 
خوبـــی پیدا کرده، امـــا همه بازیکنـــان ما با انگیـــزه و ذهنیت 
مناســـب بـــازی کردند و بـــه برتـــری رســـیدند.« او با اشـــاره به 
ســـختی بازی های پیش رو می گوید: »در مســـابقه آینده مقابل 
العین که فصل گذشـــته در لیـــگ قهرمانان آســـیا به قهرمانی 
رســـیده، کار راحتی نداریـــم. باید از اهمیت این مســـابقه آگاه 
باشـــیم و با تمرکز کامل بهترین عملکرد را به نمایش بگذاریم 

و اشـــتباهی نکنیم تا نتیجه دلخـــواه را بگیریم.«

جدایی مهاجری از شمس آذر منتفی شد
تیم فوتبال  نتایج ضعیف  از   مدیران باشگاه شمس آذر قزوین پس 
این باشگاه در رقابت های لیگ برتر فوتبال، تصمیم به قطع همکاری 
با رضا مهاجری گرفتند و مذاکرات برای توافق با او را آغاز کردند. با 
وجود اتخاذ تصمیم برکناری، توافقی میان طرفین حاصل نشد و پس 
سرمربیگری  سمت  در  مهاجری  سرمربیگری،  گزینه های  بررسی  از 

شمس آذر باقی ماند.

انتخابـــات ریاســـت فدراســـیون فوتبـــال در 
مرحلـــه نام نویســـی اســـت و ایـــن مرحلـــه از 
انتخابـــات روز پنجشـــنبه بـــه پایان می رســـد 
تـــا تکلیـــف افـــراد شـــرکت کننده در پســـت 
ریاســـت فدراسیون مشخص شـــود. خداداد 
عزیـــزی، بازیکن اســـبق تیم ملـــی فوتبال در 
خصـــوص انتخابات ریاســـت فدراســـیون به 
»ایـــران ورزشـــی« گفـــت: »تـــا وقتی کـــه تاج 
جزو کاندیداهای ریاســـت فدراســـیون باشد، 
ســـایر کاندیداهـــا شانســـی برای رســـیدن به 
صندلـــی ریاســـت ندارنـــد. در حـــال حاضر با 
توجـــه به شـــرایطی که برای تاج مهیا شـــده به 
نظر می رســـد که او در انتخابات پیروز خواهد 
شـــد و بقیه برای رســـیدن به این پست تلاش 
بیهـــوده می کننـــد. البته شـــرایط تا بـــه اینجا 
این گونه اســـت و امکان دارد تا روز پنجشـــنبه 
اتفـــاق دیگـــری بیفتد و شـــخص دیگـــری در 

انتخابـــات شـــرکت کند.«
در حالـــی صحبـــت از احتمال حضـــور مجدد 
مهـــدی تـــاج در پســـت ریاســـت فدراســـیون 
ستایشـــی،  مســـعود  کـــه  می شـــود  مطـــرح 
ســـخنگوی وقت قـــوه قضائیـــه در 28دی ماه 

1401 در نشست خبری خود به صراحت اعلام 
کرد که بـــرای تاج دو پرونده مطرح اســـت که 
پرونده رئیس فدراســـیون کنونی در خصوص 
تضییـــع وجوه بیت المال و تصرف غیرمجاز در 
منابع ملی اســـت. این پیشکسوت فوتبال در 
خصـــوص پرونده هـــای تاج اظهار کـــرد: »این 
را بایـــد قانـــون بگویـــد که تـــاج یا ســـایر افراد 
می تواننـــد در انتخابات شـــرکت کننـــد یا نه. 
شـــاید اینها برای حضور در انتخابات راهکاری 

دارند.«
عزیزی در پاســـخ به این ســـؤال کـــه آیا رئیس 
بعدی می تواند مشـــکلاتی همچـــون برگزاری 
بـــازی تیم هـــای ایرانـــی در زمین بی طـــرف را 
برطرف کند؟ افـــزود: »فوتبال پیچیدگی های 
خـــاص خـــود را دارد و برخـــی اتفاقـــات آن از 
دســـت ریاســـت فدراســـیون خـــارج اســـت. 
بحـــث میزبانـــی یکـــی از همیـــن موضوعات 
اســـت و هنگامـــی میزبانی از تیم هـــای ایرانی 
گرفته شـــد که شـــرایط کشور مناســـب نبود و 
بـــه همین دلیـــل تیم ملی بـــازی خانگی خود 

را در امـــارات برگـــزار کرد.«
او در خصـــوص کارنامه تاج بیان کرد: »معمولاً 
نتایج تیم ملی نشـــان دهنده عملکرد رئیس 
فدراســـیون اســـت و تیم ملـــی در حال حاضر 
شـــرایط خوبـــی دارد و نتایـــج قابـــل قبولـــی 
کســـب کرده که ایـــن موضوع نشـــان دهنده 
عملکرد خوب تاج اســـت. البته فوتبال ایران 
اســـتعدادهای زیـــادی دارد کـــه همیشـــه این 
اســـتعدادها هدر رفتند. باید مدیر بعدی روی 

ایـــن موضوع تمرکـــز کند تا فوتبال مـــا بتواند 
نتایـــج درخشـــانی کســـب کند. البتـــه تاج در 
فوتبـــال پایـــه عملکـــرد خوبـــی نداشـــته و در 
واقـــع عملکرد او در فوتبـــال پایه ناامیدکننده 
بـــود. عـــلاوه بر این تیـــم امید هم نتوانســـت 
بـــه المپیک بـــرود و تیم نوجوانـــان هم نتایج 
خوبـــی کســـب نکـــرد، تنها تیـــم جوانـــان ما 
تا حـــدودی نتایـــج خوبـــی گرفت کـــه این را 
نمی تـــوان به عملکرد خوب فدراســـیون ربط 
داد. ما هیـــچ گاه در فوتبال پایه خوب نبودیم 
و ایـــن وظیفـــه فدراســـیون اســـت کـــه بایـــد 
برنامه ای در این خصوص داشـــته باشد. قطعاً 
اگـــر فوتبال مـــا در رده پایه خوب نباشـــد، تیم 

ملی بزرگســـالان ما دچار مشـــکل می شـــود.«
عزیزی صحبت های خـــود را این گونه به پایان 
رســـاند: »نقطه ضعف تیم های باشـــگاهی ما 
عدم حضور مهاجم خوب اســـت و این نشان 
می دهد که ما در فوتبال پایه نتوانســـتیم یک 
مهاجم خوب پـــرورش دهیم. نیم فصل تمام 
شـــده و در حـــال حاضر علی علیپـــور با 7 گل 
بهترین گلزن لیگ و این فاجعه اســـت. البته 
ضعف گلزنی در اســـتقلال و سپاهان هم دیده 
می شـــود. در تیـــم ملی تنهـــا ســـردار آزمون را 
داریـــم و تنهـــا او یک مهاجم خوب محســـوب 
می شـــود. مـــا در ایـــن ســـال ها نتوانســـتیم 

مهاجم پـــرورش دهیم.«

بهترین گلزنان لیگ برتر، 7 گل زده اند و این فاجعه است
عزیزی: تلاش دیگر کاندیداها در حضور تاج بیهوده است

 امیر عابدینی یک روز مانده به پایان مهلت 
نام نویسی از نامزدهای انتخابات فدراسیون 
فوتبال با حضور در ساختمان فدراسیون، به 
صورت رسمی برای این انتخابات نامزد شد. او 
درباره دلایل این تصمیمش می گوید: »یکسری 
اتفاقات به صورت طبیعی در حال رخ دادن 
برای فوتبال خوب است. من  این  و  است 
هم احساس کردم می توانم یکسری کارها را 
انجام دهم و بنابراین نامزد شدم. بنده محکم 
فوتبال  جامعه  که  می گویم  را  این  قاطع  و 
را کرده است. گاهی اوقات  تلاش خودش 

کمر فوتبال زیر این انتقادات خم می شود. 
استنباط من این بود که وقتی کنار آقای تاج 
از فشار  قرار بگیرم و کمکش کنم می شود 
انتقادات کم کرد اما دیدم زیر پوست مردم 
آن شادابی وجود ندارد. چرا وجود ندارد؟ 
برنده  ملی  تیم  مثلاً  که  است  این  علتش 
می شود اما یک عده بهانه می گیرند که این 
تیم ملی شاداب و رو به جلو نیست و از این 
دست حرف ها. حتی کارشناسان نخبه هم 
از این حرف ها می زنند. من یک چیزهایی 
را اعتقاد ندارم و یک چیزهایی را هم اعتقاد 

دارم و شفاف سازی کار من نیست، کار مردم 
است و مردم توقع دارند همه چیز شفاف 
شدم  فوتبال  اصحاب  از  یکی  اگر  و  باشد 
حتماً باید در فوتبال کاری کنیم که مردم از 
اطلاع رسانی راضی باشند. اهالی رسانه بیکار 
امید  به دنبال حرفی هستند که  نیستند و 
بیاورد و حرفی را به جامعه تزریق می کنند که 
امید بیاورد وگرنه جلویش می ایستند. من 
به شفاف سازی اعتقاد دارم و حتماً برایش 
این طور معرفی  را  نوابش  او  برنامه دارم.« 
ویژه  ارادت  که  نبی  آقای  جز  می کند؛»به 

به ایشان دارم، انتخاب نواب را به یک تیم 
واگذار کردم. نایب رئیس دوم بیک وردی از 
ج و نایب رئیس بانوان هم خانم علیپور  کر
که ناظر داوری از مازندران است.« اما واکنش 
قابل توجه عابدینی به شایعه حضور علیرضا 
دبیر در انتخابات فدراسیون فوتبال این گونه 
بود: »آقای دبیر برای کشتی مناسب است نه 
فوتبال. او به درد یک  خم گرفتن می خورد. 
دو سال طول کشید که آقای کفاشیان بفهمد 
2-4-4 یعنی چی؟! حالا دبیر را بیاوریم که چه 

بشود؟ آنقدر بیچاره نشده ایم.«

 عابدینی: آنقدر بیچاره نشدیم که دبیر به فوتبال بیاید

مجید سلطانی نایینی
روزنامهنگار

محمد محمدی سدهی
روزنامهنگار
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مصاحبه و خبر

امـــروز فرصـــت نام نویســـی نامزدهـــای 
متقاضی شـــرکت در انتخابـــات یازدهم 
اســـفند 1403 بـــه پایان می رســـد تا یک 
قـــدم بـــه برگـــزاری انتخابـــات فوتبـــال 
نزدیک شـــویم. هرچند هنوز مشـــخص 
بـــا چنـــد  نیســـت انتخابـــات فوتبـــال 
کاندیـــدای نهایی برای پســـت ریاســـت 
فدراســـیون فوتبـــال برگـــزار می شـــود 
اما بـــه نظـــر می رســـد بـــا مقدمه چینی 
ص  خصـــو ر  د ل  تبـــا فو ن  ســـیو ا ر فد
محرومیـــت برخـــی نامزدهـــا از ســـوی 
کمیتـــه اخـــلاق احتمـــال ردصلاحیـــت 
فلـــه ای کاندیداهـــای پســـت ریاســـت و 
از ســـوی کمیته هـــای  نـــواب رئیســـی 
انتخاباتـــی وجـــود دارد تـــا یک تـــراژدی 
جدید و جـــدی در فوتبال ایران شـــکل 

. د گیر
امـــا آنچه بـــرای اهالی فوتبـــال به عنوان 
یـــک نقـــد جـــدی مطـــرح شـــده، عدم 
حضـــور چهره هـــای جدیـــد بـــه عنوان 
کاندیدای پســـت ریاســـت فدراســـیون 
فوتبـــال اســـت. در میـــان کاندیداهایی 
که بـــرای حضـــور در انتخابـــات فوتبال 
چهـــره  نه تنهـــا  کرده انـــد  نام نویســـی 
جدیـــد و جوانی دیـــده نمی شـــود بلکه 
تمـــام مدیرانی کـــه در ادوار گذشـــته به 
نوعـــی در ناکامی فوتبال ایران ســـهمیم 
بودنـــد؛ ایـــن بـــار هم بـــرای حضـــور در 
رقابت انتخاباتی نام نویســـی کرده اند تا 
ایـــن حقیقت تلخ برملا شـــود که خبری 

از تحول و تغییر در فوتبال ایران نیست 
چـــون مدیـــر پـــرورش نداده ایم.

کـــه  یـــی  کاندیدا  5 ســـنی  میانگیـــن 
تا عصـــر دیـــروز بـــرای پســـت ریاســـت 
فدراســـیون فوتبـــال نام نویســـی کردند 
)با احتســـاب امیر عابدینی کـــه از همه 
مســـن تر اســـت(، 64/2 ســـال است که 
این رقم نـــه تنها امیدوارکننده نیســـت 
بلکـــه بیانگـــر ایـــن موضـــوع اســـت که 
چهره هـــای ســـالخورده رغبـــت فراوانی 
بـــرای خدمـــت در فوتبال ایـــران دارند. 
می شـــد  پیش بینـــی  ینکـــه  ا به رغـــم 
مدیـــران جـــوان و نخبه بـــرای مدیریت 
فوتبـــال وارد گـــود انتخابات شـــوند اما 
فضـــای انتخاباتـــی حاکـــم بـــر فوتبال و 
ســـریال پرونده ســـازی  های اخیـــر آنها را 
از حضـــور در کارزار انتخاباتـــی منصرف 
کرده تـــا فوتبال ایـــران دوبـــاره با همان 
کاندیداهـــای ســـنتی و همیشـــگی وارد 

انتخابات شـــود.
عنـــوان  بـــه  نفـــرات  یـــن  ا کنـــار  در 
کاندیداهای پســـت ریاســـت فدراسیون 
برخی مدیران عامل باشـــگاه ها، رؤسای 
هیأت هـــای فوتبال و برخـــی چهره های 
فوتبالی که در ســـالیان گذشته به نوعی 
عضـــو بدنـــه فوتبـــال بودند بـــه عنوان 
کارشـــناس خبـــره نام نویســـی کردند تا 
در انتخابات یازدهم اســـفندماه شانس 
خـــود را برای حضـــور در ترکیـــب هیأت 
رئیسه فدراسیون فوتبال امتحان کنند 
و شـــاید قرعه بـــه نام آنهـــا در بیاید و در 
چهار ســـال آینده بتوانند در کنار رئیس 
و نـــواب رئیـــس انتخاب شـــده توســـط 
مجمع در ســـئول جنوبی بـــرای فوتبال 

ایـــران تصمیم گیـــری کنند.
در بیـــن ایـــن طیـــف از نامزدهـــا نیـــز 
خبری از چهـــره ای متفاوت نیســـت، تا 

میزان امیدواری افـــکار عمومی و اهالی 
فوتبـــال بـــه حوالی صفـــر برســـد. البته 
که شـــکل گیری این اتفاقـــات و ترکیب 
ناامیدکننـــده از کاندیداهـــا چندان هم 
دور از تصـــور نبـــود، چـــون چهره هـــای 
شناخته شده و معتبر فوتبالی که دارای 
جایـــگاه ویـــژه در مجامـــع بین المللـــی 
بودند پیش از شـــروع فرایند نام نویسی 
انتخابـــات انصـــراف زودهنـــگام خود را 
اعـــلام کردنـــد تـــا از جایـــگاه اجتماعی 
و موقعیـــت دســـت نیافتنی خـــود میان 

افـــکار عمومی مراقبـــت کنند.
بـــا ایـــن شـــرایط حـــالا جامعـــه فوتبال 
بـــه این باور رســـیده کـــه فوتبـــال ایران 
همانند ادوار گذشـــته بایستی همچنان 
از نبـــود مدیریـــت ایده آل متضرر شـــود 
و  تکـــراری  نفـــرات  همـــان  دوبـــاره  و 
چهره هـــای ناکام یـــک انتخابات ســـرد 
و بی روح را برای دســـتیابی به 9کرســـی 
تعیین کننـــده در ســـئول جنوبـــی آغاز 

. کنند
هرچنـــد با این ترکیب امیـــدی به ایجاد 
تحول در فوتبال ایـــران وجود ندارد اما 
بایـــد دید اعضـــای مجمع فدراســـیون 
از  اســـفندماه  یازدهـــم  روز  فوتبـــال 
میـــان گزینه های امتحـــان پس داده 
کـــه برای شـــرکت در ایـــن انتخابات 
نام نویســـی کردند به کـــدام کاندیدا 
رأی خواهنـــد داد تـــا اداره فوتبـــال 

را بـــه دســـت وی بســـپارند، البتـــه به 
این شـــرط کـــه در ایـــن میـــان مدیران 
فعلی فدراســـیون فوتبال اجـــازه دهند 
انتخابات در شرایط عادلانه برگزار شود 
در غیـــر ایـــن صـــورت اندک امیـــدی به 
بهبـــود وضعیت کنونی هـــم وجود ندارد 
و بایـــد منتظر وقـــوع یک فاجعـــه دیگر 
در این رشـــته جـــذاب و مهیج باشـــیم.

شروع کار با کنایه به دبیر
عابدینی نامزد ریاست فدراسیون

در ادامـــه نام نویســـی از کاندیداهای فدراســـیون فوتبال 
دیـــروز )چهارشـــنبه( امیر عابدینی برای پســـت ریاســـت 
بـــه عنـــوان  ثبت نـــام کـــرد. او مهـــدی محمدنبـــی را 
نایب رئیـــس اول، منصـــور بیـــک وردی )رئیـــس هیـــأت 
فوتبال اســـتان البـــرز( را به عنـــوان نایب رئیـــس دوم و 
فاطمه علیپور)دبیر کمیته امور اســـتان های فدراســـیون 
فوتبـــال( را به عنـــوان نایب رئیـــس بانـــوان معرفی کرده 
اســـت. پیش از این مهـــدی تاج، علی کفاشـــیان، حیدر 
بهاروند و شـــهاب الدین عزیزی خادم برای پست ریاست 
نام نویســـی کرده بودند. امیر عابدینی که بیشـــتر دوران 
مدیریت خـــود در فوتبال را به عنوان مدیرعامل باشـــگاه 
پرسپولیس ســـپری کرده، در مدتی از اردیبهشت تا آبان 
13۷3 ســـابقه ریاست بر فدراسیون فوتبال کشور را دارد. 
او در هنـــگام ثبت نام برای ریاســـت فدراســـیون فوتبال 
در اظهارنظـــری جالـــب و در واکنـــش به شـــایعه حضور 
علیرضـــا دبیـــر در انتخابات فدراســـیون فوتبـــال گفت: 
»آقـــای دبیـــر بـــه درد یک خـــم گرفتـــن می خـــورد، برود 
یک خمش را بگیرد. اینجا فوتبال اســـت دو ســـال طول 
کشید که کفاشـــیان بفهمد 2-4-4 یعنی چی؟! حالا دبیر 
را بیاوریـــم چه کنیـــم؟ هنوز آن قـــدر بیچاره نشـــده ایم. 

دبیر آدم دوست داشـــتنی ای اســـت.«
 

 نماینده قدرتمند کره
حریف خاتون ایران

قرعه کشـــی رقابت هـــای مرحله یک چهـــارم نهایی لیگ 
قهرمانـــان زنـــان آســـیا برگزار شـــد و تیم هـــای حاضر در 
این رقابت هـــا، رقبای خـــود در این مرحله را شـــناختند 
و تیـــم خاتـــون بـــم نماینده ایـــران، به مصـــاف اینچئون 
هیونـــدای کره جنوبـــی مـــی رود. برنامه کامـــل بازی های 
مرحله یک چهارم نهایی به این شـــکل اســـت: اینچئون 
هیونـــدای کره جنوبـــی - خاتون ایـــران، ملبورن ســـیتی 
اوراواردز  تایـــوان،  تایچونـــگ  وال  بلـــو   -  اســـترالیا 
 ژاپـــن - ووهـــان جیانگدای چیـــن، هی چی مین ســـیتی 

ویتنام - ابوظبی امارات
مرحلـــه یک چهارم نهایی لیگ قهرمانـــان فوتبال بانوان 
آســـیا روزهـــای 2 و 3 فروردیـــن 1404 برگـــزار می شـــود. 
همچنین مراحل نیمه نهایی و فینال این مســـابقات هم 
در روزهای 31اردیبهشـــت تا 3خردادمـــاه برگزار خواهد 
شـــد. گفتنی اســـت، تیم خاتون بم در مرحله دوم لیگ 
قهرمانان ســـه دیدار انجـــام داد که برابر ملبورن ســـیتی 
بـــا نتیجه دو بر یک شکســـت خورد، در دومین مســـابقه 
مقابل کایااف ســـی فیلیپین به تســـاوی یک بریک دست 
پیـــدا کـــرد و در آخرین دیـــدار هـــم برابر کالج اســـکالرز 

تایلنـــد دو بر یک به پیروزی رســـید.
 

اصفهانیان: با کسی لابی نکرده ام
فریـــدون اصفهانیان، داور باتجربه فوتبال کشـــورمان که 
ســـابقه حضور در کمیته داوران فدراســـیون فوتبال ایران 
را دارد، روز گذشـــته برای حضور در انتخابات ماه اســـفند 
فدراســـیون فوتبال در محل فدراسیون حاضر شد. او در 
خصوص حضـــور خود در ایـــن مجمع گفـــت: »به عنوان 
کارشـــناس هیأت رئیســـه در انتخابات ثبت نـــام کرده ام 
و بـــه نظـــرم رقابـــت خوبی در حـــال انجام اســـت. به هر 
حال با توجـــه به تجاربی که داشـــتیم و الان هم بیشـــتر 
شـــده اســـت من فکر می کنـــم می توانم کمک بیشـــتری 
به فوتبال کنم.« او در خصوص شـــرایط ســـنی خود برای 
حضـــور در هیأت رئیســـه فدراســـیون افـــزود: »فکر باید 
جوان باشـــد نه ســـن! من از اول هم فکرم جـــوان بود.« 
اصفهانیـــان همچنین به افزایش تعـــداد داوران در دوران 
حضور خود به عنوان رئیس کمیتـــه داوران گفت: »اصلاً 
چنیـــن چیزی نیســـت. مـــا ۸5داور و کمـــک داور تحویل 
آقایـــان دادیـــم. بعـــد از مـــا 130، 140 نفـــر شـــدند. بروید 

ببینید چه کســـی این کار را کرده اســـت.«
 

زرگر: به من هیچ خودرویی اهدا نشد
حســـین زرگر، داور اســـبق فوتبال کشـــور و رئیس هیأت 
فوتبـــال اســـتان ســـمنان پـــس از ثبت نـــام در پســـت 
نماینده هیأت های اســـتانی در هیأت رئیســـه فدراسیون 
فوتبال، اظهار داشـــت: »با کســـب اجازه از پیشکســـوتان 
عرصـــه هیأت هـــای فوتبال، برخـــلاف دوره قبـــل که برای 
کارشناســـی ثبت نام کردم برای پســـت نمایندگی هیأت ها 
ثبت نـــام کردم. تمـــام اعضـــای مجمع مقتدر هســـتند و 
با کمتریـــن فشـــار جانبـــی رأی می دهند. خـــودم خیلی 
امیدوار هســـتم انتخابات به بهترین شـــکل برگزار شود. 
مـــا هیأت هـــای برخـــوردار و کم برخـــوردار داریـــم. خدا را 
شـــکر، با همت رئیس و اعضای هیأت رئیسه فدراسیون، 
مصوبـــه ای بـــرای تأمیـــن نیازهـــای الزامـــی هیأت هـــای 
کم برخـــوردار در نظر گرفته شـــد و امیدوارم بـــا این اقدام 
خوب فدراســـیون، در درازمـــدت نگاه خوبی کـــه باید در 
بحـــث اســـتعدادیابی، آمـــوزش و برنامه خـــاص هیأت ها 

وجـــود دارد به مرحله اجرا گذاشـــته شـــود.«
داور اســـبق فوتبال کشورمان درباره موضوع اهدا شدن 
یک خـــودرو از ســـوی فدراســـیون فوتبال بـــه او افزود: 
»دربـــاره بحث خـــودرو هم بایـــد بگویم پـــس از حضور 
تاج در انتخابات هیأت فوتبال، درخواســـت کردیم یک 
خودرو بـــه فوتبال اســـتان اختصاص بدهنـــد. او هم با 
توجه به نـــگاه ویژه اش به اســـتان های کم برخـــوردار با 
ایـــن موضـــوع موافقت کرد. ایـــن خودرو دنـــا مدل 9۸ 
اســـت اما به من هیـــچ خودرویی اهدا نشـــد بلکه پس 
از سال ها تشـــکیلات هیأت سمنان صاحب یک خودرو 
شـــد. اگر قرار باشـــد من در هیأت ســـمنان بـــا یک رأی 
صاحب خودرو شـــوم، اســـتان هایی که ۸_۷ رأی دارند 
باید صاحب کشـــتی و قطار شوند! ما شـــکایت کردیم. 
رســـانه ای هـــم که چنیـــن خبـــری کار کرده به ســـرعت 
خبـــر را از خروجـــی خـــود حذف کـــرد امـــا از حق خود 
نگذشتیم و مســـتقیم به دادگاه رسانه شکایت کردیم و 
تا روز آخـــر و وصول نتیجه پیگیر ایـــن تهمت به جایگاه 

فوتبال کشـــور، مهدی تاج و خودم هســـتیم.«
 

ترافیک چهره های تکراری و ناکام در انتخابات فدراسیون فوتبال

رقابتشکستخوردهها
براییکصندلی

گزارش یک

سینا حسینی
روزنامه نگار

برخـــی خبرها از تلاش برای حذف رقبا از ســـوی گروهی خاص 
حکایـــت دارد تـــا انتخابات بـــدون رقیب خاصی برگزار شـــود. 
گواه این موضوع حرف وحدیث هایی اســـت کـــه در مورد افراد 
ثبت نام کننـــده عنوان شـــده که آنهـــا به خاطر پرونـــده کمیته 
اخـــلاق نمی تواننـــد در انتخابات حضور داشـــته باشـــند. حتی 
در ایـــن زمینـــه گفته می شـــود یک عضو فدراســـیون بـــا فیفا و 
کنفدراســـیون فوتبال آسیا نامه نگاری و اســـتعلام کرده است.
بـــه نوشـــته آنـــا، یکـــی از افـــرادی کـــه در مســـائل حقوقـــی در 
فدراســـیون فوتبـــال فعالیت می کنـــد احمدرضا براتی اســـت؛ 
اگر چه به صورت رســـمی اعلام نشـــده اما گفته می شـــود برای 
انتخابات 11اســـفند نیز در همین پســـت نامزد شـــده یا خواهد 
شـــد. براتی البته همزمـــان کاندیدای ریاســـت هیـــأت فوتبال 

اســـتان تهران شـــده است.
در مـــورد براتی یک نکته مهـــم وجود دارد؛ اینکه او چند ســـال 
پیـــش اقدام به امضایی کرده که تا به امروز دلیل آن مشـــخص 
نشـــده اســـت. در جریان تعلیق فدراســـیون جودوی ایران سه 
داور در دادگاه حکمیت ورزش )CAS( حضور داشـــتند که یکی 
از آنها احمدرضا براتی بود. رأی دادگاه CAS تعلیق فدراســـیون 
ایـــران بـــه دلیـــل امتنـــاع از رویارویـــی بـــا ورزشـــکاران رژیـــم 
صهیونیســـتی بـــود و تأســـف بارتر اینکـــه امضای براتـــی نیز زیر 
آن به چشـــم می خورد. یعنی یـــک فرد ایرانی که در کشـــورمان 
مسئولیت دارد، ســـند محکومیت جمهوری اسلامی ایران را به 
نفع اســـرائیل امضا کرده اســـت؛ همین قدر زشت و تأسف آور.
با ایـــن وجود براتی هیـــچ اظهارنظـــری در این باره نکـــرده و به 
بهانه ممنوعیت داوران ایـــن دادگاه از مصاحبه، حرفی نزده اما 
تعجب آورتر این اســـت که او بـــه فعالیتش در ایـــران به راحتی 

ادامـــه می دهد، گویـــی نه خانی رفتـــه و نه خانی آمده اســـت. 
اکنون این ســـؤال از رئیس فدراســـیون فوتبال به وجود می  آید 
کـــه؛ آقای تـــاج! نفراتـــی ماننـــد کفاشـــیان و بقیه افـــراد چون 
در کمیتـــه اخـــلاق پرونده داشـــتند نمی تواننـــد وارد انتخابات 
شـــوند، اما فردی کـــه کنار شـــما حضـــور دارد و امضایش علیه 
ایـــران وجـــود دارد به راحتی می توانـــد فعالیـــت و در انتخابات 

کند؟ شرکت 
از فدراســـیون فوتبال با ایـــن روند انتظاری نمـــی رود اما وزارت 
ورزش و نهادهـــای نظارتـــی بایـــد به ایـــن مســـأله ورود کنند تا 
ســـرانجام مشـــخص شـــود چرا براتی نامه را امضا کرده اســـت. 
 CAS حتـــی اگـــر امضـــای او بـــه دلیـــل امضـــای دو داور دیگـــر

اثـــری در محرومیت ایـــران نداشـــته او می توانســـت از امضا 
کـــردن خـــودداری کنـــد. نباید یادمـــان برود که پســـت های 

بین المللـــی بـــرای حفظ منافع ملی اســـت نه منافع شـــخصی 
کـــه اگر این مهـــم مدنظر قرار گیرد بســـیاری از مشـــکلات حل 
خواهد شـــد. این انتظـــار وجـــود دارد که نهادهـــای ذی صلاح 
با ورود بـــه این ماجـــرا و برخورد قاطـــع، اجازه تکـــرار این گونه 
مســـائل را ندهنـــد. در اینجا علاوه بر نهادهـــای نظارتی، نقش 
وزارت ورزش و شـــخص دنیامالـــی بســـیار مهـــم اســـت. وزیـــر 
ورزش چنـــدی پیـــش گفته بـــود: »من بـــا رئیس فدراســـیونی 
کـــه اهلیـــت بـــا نظـــام نداشـــته باشـــد و در چهارچـــوب نظام 
نباشـــد تعارف ندارم.« قاعدتـــاً این موضوع فقط شـــامل حال 
رؤســـای فدراســـیون ها نمی شـــود و کســـی که نامزد حضور در 
هیأت رئیســـه  مهمی مثل فوتبال و ریاســـت هیـــأت بااهمیتی 
مثـــل هیأت فوتبال تهران اســـت نیز بایـــد در چهارچوب نظام 
فعالیـــت کند. پـــس آقای وزیـــر و نهادهای نظارتی، بســـم الله!

علـــی خطیـــر مدیرعامـــل ســـابق باشـــگاه 
اســـتقلال و فعلی نســـاجی که بـــرای حضور 
به عنـــوان نماینـــده باشـــگاه ها در 
هیأت رئیسه فدراسیون ثبت نام 
کـــرده در خصوص اهـــداف خود 
از حضـــور در هیـــأت رئیســـه گفت: 
»باشـــگاه ها جزو ارکان و بازوان اصلی 
فوتبـــال کشـــور هســـتند. عمـــلاً اگر 
باشـــگاه و لیـــگ حرفـــه ای در فوتبال 
یک کشـــور وجود نداشـــته باشـــند، فوتبال 
پایـــه و ملـــی مفهومـــی ندارند. پـــس وجود 
باشـــگاه های حرفه ای جزو الزمـــات فوتبال 
کشـــور اســـت. این باشـــگاه ها باید بتوانند 
مخارج خودشـــان را پوشـــش بدهنـــد و در 
فضـــای حرفـــه ای فوتبـــال کشـــور فعالیت 
کنند. مدت هاســـت درمورد مســـائلی مانند 
حـــق پخـــش، تبلیغـــات محیطـــی و منابع 
درآمدی باشـــگاه ها صحبـــت می کنیم ولی 
متأســـفانه در ایـــن زمینـــه دســـتاوردی در 
چندســـال اخیر نداشـــتیم. همه باشگاه ها 
یـــا از جیـــب دولت ارتـــزاق می کننـــد، یعنی 
دست شـــان در جیـــب دولـــت اســـت یـــا 
4-3 باشـــگاه خصوصی وابســـته بـــه مالکان 
خصوصـــی هســـتند کـــه اگـــر آنهـــا همیـــن 

الان اراده کننـــد برونـــد، چالشـــی جـــدی 
بـــرای فوتبـــال کشـــور بـــه وجـــود می آیـــد. 
اهـــداف و برنامه هایـــی کـــه توســـط هیأت 
رئیســـه و فدراســـیون فوتبـــال بایـــد به طور 
جـــدی پیگیـــری شـــود، بحـــث درآمدزایـــی 
باشگاه هاســـت. باشـــگاه ها بایـــد بتواننـــد 
از فوتبـــال بـــرای خودشـــان درآمد داشـــته 
باشـــند. مواردی مانند حق پخش، تبلیغات 
دور زمیـــن، اسپانسرشـــیپ و... بایـــد برای 
باشـــگاه ها به صورت جدی پیگیری شـــود.«
علی خطیـــر راجع بـــه عملکرد مهـــدی تاج 
در فدراســـیون فوتبـــال افـــزود: »عملکـــرد 
هـــر عزیـــزی در هر مســـئولیتی بســـتگی به 
دســـتاوردهایی اســـت که در طول آن مدت 
حاصـــل می شـــود. صادقانه عملکـــرد تاج را 
در این 2ســـال ونیم، عملکرد خوبی دیدم. 
حتمـــاً ایراداتـــی هســـت ولـــی چنـــد مـــورد 
اساسی در فدراســـیون فوتبال پیگیری شد 
که مدت هـــا مغفول مانده بـــود. بحث ورود 
بانـــوان، پیگیری منابع مـــا در فیفا، VAR و 
استانداردســـازی ورزشگاه ها بود. یک مسأله 
دیگر هـــم این بود؛ در مقطعی باشـــگاه های 
ما بـــه خاطر اتفاقـــات مجوز حرفـــه ای برای 
حضور در آســـیا دچار مشکل شـــدند. کاملاً 
در جریانـــم که ایـــن را تاج شـــخصاً پیگیری 
کـــرد. اتفاقـــات خوبـــی از ایـــن دســـت زیاد 
افتـــاده ولـــی همیشـــه انتظـــارات جامعـــه 

فوتبال بالا اســـت.«

ج خود را پوشش دهند باشگاه ها باید مخار

خطیر: حتماً مدیریت تاج هم ایراداتی دارد
ضرورت ورود دستگاه های نظارتی به انتخابات فوتبال

 همه پرونده دارند جز امضاکننده رأی
 به سود رژیم صهیونیستی؟

نقل قول

در ســـاعات پایانـــی روز سه شـــنبه بود که 
خبری در رســـانه های ورزشـــی کشور مبنی 
بر بازگشـــت میزبانی بازی های بین المللی 
از ســـوی کنفدراســـیون فوتبـــال آســـیا به 
ایـــران اعلام شـــد و بســـیاری از رســـانه ها، 
حضـــور دوبـــاره کریســـتیانو رونالـــدو در 
قالـــب تیـــم النصـــر بـــه ایـــران را قطعـــی 
عنوان کردند. موضوعـــی که هنوز از طرف 
کنفدراســـیون فوتبال آســـیا به فدراسیون 
فوتبال و باشـــگاه ها به طور رســـمی ابلاغ 
میزبانـــی  بازگشـــت  نمی تـــوان  و  نشـــده 
آســـیایی به فوتبال ایران را قطعی دانست.

در واقـــع دلیـــل انتشـــار این خبـــر، رجوع 
به برنامـــه بازی هـــای لیگ نخبگان آســـیا 
در ســـایت رســـمی AFC بوده که ورزشگاه 
دیدار تیم های اســـتقلال و الشرطه در روز 
دوشـــنبه ســـه فوریه و دیدار پرسپولیس و 
النصر در روز دوشـــنبه ۱۷ فوریه، ورزشـــگاه 

آزادی تهران اعلام شـــده اســـت.

 دلیـــل اعـــلام ورزشـــگاه آزادی بـــه عنوان 
میزبـــان از ســـوی AFC، نـــه ابلاغ رســـمی 
بازگشـــت میزبانی به ایـــران بلکه به دلیل 
برنامه ریـــزی کنفدراســـیون فوتبال آســـیا 
بـــرای برگـــزاری بازی ها بوده اســـت؛ یعنی 
با توجه به تقویم مســـابقات، کنفدراسیون 
فوتبال آســـیا باید یک ورزشگاه را به صورت 
پیش فـــرض به عنـــوان ورزشـــگاه میزبـــان 
در رقابت هـــای پیـــش رو اعـــلام کنـــد و به 
همین دلیـــل، ورزشـــگاه آزادی تهـــران به 
عنـــوان میزبـــان ایـــن دو مســـابقه اعـــلام 
شـــده اســـت؛ آن هـــم در حالـــی کـــه هنوز 
مشخص نیســـت که ورزشگاه آزادی پس از 
بازســـازی و عملیات ترمیم، تأییدیه نهایی 
کنفدراســـیون فوتبال آســـیا برای میزبانی 

بین المللـــی را دارد یـــا خیر.
در پایگاه های خبری AFC از جمله ســـایت 
رســـمی این نهـــاد، خبری رســـمی مبنی بر 
بازگشـــت میزبانـــی بین المللی به کشـــور 
ایـــران مشـــاهده نمی شـــود. ضمـــن اینکه 
پیش تـــر اعـــلام شـــده بـــود کـــه مدیـــران 
فدراســـیون فوتبال ایران و کنفدراســـیون 
فوتبال آســـیا، در این خصوص جلســـه ای 

برگـــزار خواهنـــد کرد کـــه هنوز خبـــری از 
این جلســـه بـــرای بازگشـــت کمترین حق 
فوتبال ایران یعنی میزبانی از رقبا نیســـت. 
ایـــن در حالی  اســـت کـــه افـــکار عمومی و 
هواداران فوتبال، بویژه هـــواداران دو تیم 
اســـتقلال و پرســـپولیس دغدغه بازگشت 
میزبانـــی بـــه ایـــران و میزبانـــی در آخرین 
مســـابقات مرحلـــه اول لیـــگ نخبـــگان را 
دارند که می تواند تأثیـــری ویژه روی نتایج 
نماینـــدگان کشـــورمان در ایـــن رقابت ها 

داشـــته باشد.
از ســـویی دیگر، تمام اولویت های فوتبال 
کشـــور و برنامه ریزی هـــای فدراســـیون، 
تحت تأثیـــر تحرکات نامزدهـــای انتخاباتی 
پســـت های مختلف در مجمع اســـفندماه 
قـــرار گرفتـــه و مشـــخصاً مشـــکلات بزرگ 
فوتبال کشـــور چه در مجامـــع بین المللی 
و چه در داخل کشـــور، زیر ســـایه حواشی 
انتخاباتـــی فراموش شـــده اند. مشـــکلات 
بزرگـــی که می توانـــد در آینـــده ای نزدیک، 
بـــرای فوتبـــال باشـــگاهی کشـــور و اعتبار 
ایـــران در فوتبـــال آســـیا، بشـــدت گـــران 

تمام شـــود.

ایلیا بهزاد اول 
خبر نگار

خبری از بازگشت حق میزبانی نمایندگان ایران نیست

شوی تبلیغاتی زشت!



خبر

 سهمیه تاریخی اسکی روی آب ایران 
برای ورلدگیمز چین

ســـروش ســـبحانی ملی پـــوش اســـکی روی آب ایـــران بـــرای 
اولین بـــار ســـهمیه ورلدگیمـــز را بـــرای ایـــران گرفت.

ســـبحانی که در مســـابقات ویک بـــورد قهرمانی جهان ســـال 
۲۰۲۴ شـــرکت کـــرده با عملکـــرد خوبش و تأیید فدراســـیون 
جهانی، ســـهمیه ورلدگیمز ســـال ۲۰۲۵ چین را بدست آورد؛ 

ســـهمیه ای که او را بیـــن ۱۵ نفر برتر جهان قـــرار داد.
ورلدگیمز معتبرترین مســـابقه چندرشـــته ای بین ورزش های 

غیرالمپیکی اســـت که هر ۴ ســـال یکبار برگزار می شـــود.

 جدال مدعیان ووشو برای
 صعود به نیمه نهایی لیگ

دور برگشـــت لیـــگ برتر ووشـــوی مـــردان با جـــدال تیم های 
مدعـــی بـــرای صعـــود بـــه مرحلـــه نیمه نهایـــی امـــروز و فردا 

برگزار می شـــود.
دور برگشـــت لیگ برتر ووشـــوی مردان، جام جزایر ســـه گانه 
همیشـــه ایرانـــی، بـــرای دو روز در آکادمـــی ملـــی ووشـــو با ۶ 
بـــازی  برگزار می شـــود تا فـــردا ۴ تیم جواز حضـــور در مرحله 

نیمه نهایـــی را بگیرند.
تیم هـــا طبق برنامه  در دو گروه حضـــور دارند که در گروه اول 
تیم های دانشـــگاه آزاد اسلامی، هیأت ووشـــوی البرز، باشگاه 
مقاومـــت و پـــارس جنوبـــی و در گـــروه دوم تیم هـــای پاس 
فراجا، ملوان دانشـــگاه امام خمینی نوشـــهر، هیأت ووشـــوی 
خراســـان جنوبی و هیأت ووشـــوی قم با هم رقابت می کنند.

همدان، پایتخت پهلوانی می شود
همـــدان با برگزاری جشـــنواره بزرگ مســـابقات زورخانه ای در 
بهمن مـــاه پایتخت پهلوانی می شـــود. قرار اســـت بزرگترین 
جشـــنواره ورزش هـــای زورخانـــه ای بـــا حضـــور 350 پهلـــوان 
از سراســـر ایـــران بـــرای ســـه روز در بهمـــن مـــاه بـــه میزبانی 
همـــدان برگزار شـــود. ورزشـــکاران زورخانه ای در رشـــته های 
مختلفـــی مثل چـــرخ تیز، چـــرخ چمنی، میل بازی، ســـنگ 
و میل گیری ســـنگین بـــرای نمایش مهارت ها و قدرتشـــان با 

هـــم رقابـــت می کنند.

 شروع اردوی تیم ملی کشتی
 با 32 آزادکار

اردوی تیم ملی کشـــتی آزاد، فردا در اســـتان مازندران 
شـــروع می شود.

علی مؤمنـــی، میلاد والی زاده ، اهـــورا خاطری و هادی 
رضایـــی در وزن 57 کیلوگـــرم، رضـــا مؤمنـــی ،ابراهیم 
خواری و احمـــد محمدنژاد جوان  در وزن 61کیلوگرم، 
رحمان عمـــوزاد ، عباس ابراهیـــم زاده ، علی خرمدل 
و یاســـین رضایـــی  در وزن 65کیلوگرم، ســـینا خلیلی 
و ابراهیـــم الهـــی  در وزن 70کیلوگـــرم، یونس امامی، 
امیرمحمد یزدانی، حســـین ابـــوذری و علی رضایی در 
وزن 74کیلوگرم، مهدی یوســـفی و علیرضا کریمی در 
وزن 79کیلوگرم، کامران قاسمپور، ابوالفضل رحمانی 
و امیدرضا ســـهیلی در وزن 86کیلوگرم ، امیرحســـین 
فیروزپور و محمدمبین عظیمـــی در وزن 92کیلوگرم، 
مجتبی گلیج، ابوالفضل بابالـــو، مهدی حاجیلوئیان 
وعرفـــان علیـــزاده در وزن 97کیلوگرم، امیرحســـین 
ع، امیررضـــا معصومـــی ، ســـیدمهدی هاشـــمی   زار
125کیلوگـــرم  وزن  در  جان محمـــدزاده  ومرتضـــی 
اردونشـــینانی هســـتند  کـــه بـــرای 11روز در مازنـــدران 

تمریـــن می کنند.

اسفندماه؛ تهران میزبان رقابت فیتنسی ها
مســـابقات قهرمانـــی پرورش انـــدام و فیتنـــس تهران 
اســـفند مـــاه برگزار می شـــود. بـــه گفته امیـــن داودی 
سرپرســـت هیأت تهران، قرار است پرورش اندامی ها 
و فیتنـــس کاران پایتخت بعد از رقابت هـــای انتخابی 
قهرمانی کشـــور، 9 و 10 اســـفندماه با هم رقابت کنند.

بدمینتون بازان در اردو
اردوی تدارکاتـــی تیـــم ملـــی بدمینتـــون در ســـالن 
فدراسیون شروع شـــد مهدی انصاری، نیما رستم پور، 
فرزیـــن خانجانـــی، محمـــد زرچـــی، صـــدرا صادقی، 
علیرضا قاســـمی، علی حیاتی و امیرحســـین حســـنی  
هشـــت بدمینتون بـــاز جوانـــی هســـتند که زیـــر نظر 
نیکـــزاد شـــیری ســـرمربی و دســـتیارانش  محمدرضا 
مطیـــع و محمدرضـــا خانجانـــی در اولیـــن اردو بـــرای 
حضـــور در چلنـــج  بین المللـــی تمریـــن می کننـــد. 
اردوی بعـــدی تیم ملی بدمینتون در ســـمنان میزبان 

مســـابقات بین المللـــی فجـــر برگزار می شـــود.
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مهری رنجبر/ســـرانجام طلســـم نیامدن 
روبرتو پیاتزا به تهران می شـــکند، با ســـفر 
یـــک روزه اش در روز اول بهمـــن ماه. آن 
هم پنج مـــاه بعد از توافق با فدراســـیون 
والیبـــال ایـــران. مـــرد ایتالیایـــی بعـــد از 
المپیـــک، 13 شـــهریورماه با فدراســـیون 
والیبـــال ایران بـــه توافق رســـید، آن هم 
بـــرای چهارســـال؛ 2+2. او کـــه بـــا پایان 
کارش در تیـــم ملـــی هلنـــد ایـــن روزها با 
تیـــم باشـــگاهی اش در ســـری A ایتالیـــا 
فشـــردگی  خاطـــر  بـــه  اســـت،  ســـرگرم 
برنامه هایـــش حتـــی فرصـــت نکـــرد تـــا 
بـــرای امضای قـــرارداد بـــه تهـــران بیاید. 
بـــه رغـــم اصـــرار زیـــاد فدراســـیون او در 
جلســـات آنلایـــن بـــا ســـیدمیلاد تقـــوی 
رئیـــس فدراســـیون و امیـــر خوش خبـــر 
سرپرســـت تیـــم ملـــی والیبـــال صحبت 
می کرد و حتی لیســـت اولیه 32 نفره اش 
را هم بعد از تماشـــای فیلم بازی های دور 

رفت لیـــگ برتر به صـــورت آنلایـــن برای 
فدراســـیون فرســـتاد اما ســـرانجام بعد از 
مدت هـــا، انتظار به ســـر آمد و قرار اســـت 
پیاتـــزا دو هفته دیگر به تهـــران بیاید، آن 
هم در ســـفری یک روزه. ســـفری فشرده و 
ســـخت تا هم قـــراردادش را امضـــا کند و 
هـــم برنامه هایش برای تیم ملـــی را برای 
فصل 2025 به فدراســـیون بدهد. اتفاقی 
خوشـــحال کننده که نصـــف دغدغه های 
فدراســـیون والیبـــال درباره تیـــم ملی را 
شســـت و برد. امیر خوش خبر سرپرست 
تیـــم ملـــی والیبـــال ایـــران کـــه از حضور 
سرمربی ایتالیایی در تهران نفس راحتی 
کشـــیده می گوید: »پیاتزا دوشـــنبه هفته 
آینده ســـفر یـــک روزه ای به تهـــران دارد و 
تومـــاس توتولـــو احتمـــالاً دو، ســـه روزی 

می مانـــد.
 فکـــر می کنـــم ســـرمربی تیـــم ملـــی بـــا 
برنامه فشـــرده، روز سختی دارد، آن هم با 

برنامه ای که برایـــش داریم. پیاتزا با ورود 
به تهران با رئیس فدراسیون جلسه دارد 
تـــا هم دربـــاره تیـــم ملی صحبـــت کرده و 
هم قراردادش را امضا کند. او از امکانات 
والیبال و ســـالن هم بازدید دارد و بعد در 
کنفرانـــس خبری به ســـؤالات خبرنگاران 
جـــواب می دهـــد و شـــب هـــم بـــه ایتالیا 

». برمی گردد
خوش خبر خوشحال اســـت که می تواند 
بعد از جلســـه با ســـرمربی ایتالیایی تیم 
ملی کارهـــا را انجام دهد: »ما در جلســـه 
بـــا پیاتـــزا خواســـته ها و برنامه هایـــش و 
روز شـــمار اردوی تیـــم ملـــی را می گیریم 
تـــا راحت تـــر و بـــدون چالـــش کارهـــا را 
انجام دهیـــم و با شـــروع اردوی تیم ملی 
کاری روی زمیـــن نمانـــد. حتـــی تکلیـــف 
بازی های تدارکاتی تیم ملی را مشـــخص 
کنیم تـــا مکاتبات را شـــروع کنیـــم. تا به 
حال هیچ کاری انجام نشـــده و تنها کاری 

که کردیـــم فیلـــم بازی های لیگ 
و آنالیزهـــا را بـــرای ســـرمربی 

فرســـتادیم تا شناخت نسبی 
از بازیکنـــان داشـــته باشـــد. 
البته به خاطر اینکه امســـال 

تیـــم ملی مـــا رقیـــب مســـتقیم 
تیم ملـــی هلند در لیـــگ ملت های 

2024 بود، یکســـری از بچه ها را با اسم 
می شناســـد اما نســـل جوان و نوجوان 

و پدیده هـــای لیـــگ را نـــه. بایـــد آنهـــا را 
» . سد بشنا

او دربـــاره دلیـــل حضـــور دو، ســـه روزه 
تومـــاس توتولـــو دســـتیار ســـرمربی تیم 
ملـــی در تهـــران هـــم می گویـــد: »توتولو 
بخش زیـــادی از کارهـــای پیاتـــزا را انجام 
می دهد شـــک نکنیـــد برنامه ریـــزی اردو 
و برنامه هـــای تیـــم ملـــی را او می چینـــد. 
بنابرایـــن می مانـــد تـــا یکســـری کارها را 

انجـــام دهد.«

3 منهای فوتبال

مسیر جدید فدراسیون در انتظار تصمیم سرمربی وزنه برداری

عبـــــــور از نــــواب

شـــاید مهم ترین موضوعی که در نشست 
ح شـــد،  فدراســـیون وزنه بـــرداری مطـــر
مربوط بـــه ماجرای اســـتعفای نواب نصیر 
شـــلال بـــود. در شـــروع نشســـت خبری 
رئیس فدراســـیون وزنه بـــرداری در کمال 
تعجـــب خبرنـــگاران حاضر در نشســـت، 
وقتی سجاد انوشـــیروانی وارد سالن شد، 
در کنـــارش حســـین توکلـــی هـــم حضـــور 
داشـــت. عجیـــب بـــود شـــاید خیلی هـــا 
توقـــع داشـــتند کـــه نـــواب نصیر شـــلال 
در ایـــن نشســـت حضور داشـــته باشـــد. 
حتی اطلاعیه نشســـت قبلـــی هم همین 
بود که نشســـت خبـــری با حضور ســـجاد 
انوشـــیروانی و نواب نصیرشـــلال سرمربی 
تیـــم ملی وزنه بـــرداری برگزار می شـــود اما 
نشســـت قبلی دو هفتـــه به تعویـــق افتاد 

و دیـــروز بـــدون حضور نواب نصیرشـــلال 
برگـــزار شـــد. دلیـــل غیبت نصیرشـــلال 
و حـــذف شـــدن او از حضـــور در نشســـت 
خبـــری شـــاید حکایـــت از ایـــن دارد کـــه 
نواب نصیرشـــلال بـــه پایان خط رســـیده 
اســـت. نواب دو سالی ســـرمربی تیم ملی 
وزنه بـــرداری بـــود اما او حالا مشـــغله های 
شـــخصی دیگری هـــم دارد و چند شـــعبه 
از باشـــگاه های رکاســـفیت را راه انـــدازی 
کرده و شـــاید الان دغدغه اش این باشـــد 
که بـــه وضعیت این باشـــگاه ها رســـیدگی 
کند. ظاهراً او اســـتعفای خودش را تقدیم 
فدراســـیون کرده و ظاهراً هم فدراســـیون 
چنـــدان بی میـــل نیســـت کـــه از نـــواب 

نصیرشـــلال عبـــور کند.
 

منتظر تصمیم نواب هستیم
ماجـــرای نصیرشـــلال به نشســـت خبری 
ســـجاد انوشـــیروانی رســـید. غیبت نواب 
نصیرشـــلال کـــه قبـــلاً اعـــلام شـــده بود، 
در نشســـت خبـــری رئیـــس فدراســـیون 
حضور خواهـــد داشـــت و همراهی رئیس 
فدراســـیون توسط حســـین توکلی، شایعه 

تغییـــر را بشـــدت تقویت کـــرد. نکته مهم 
دربـــاره اســـتعفای نـــواب نصیرشـــلال از 
ســـرمربیگری تیم ملی ایـــن بود که رئیس 
فدراســـیون هـــم آن را تکذیب نکـــرد: »او 
الان مســـافرت اســـت. خودشـــان پاســـخ 
بدهند بهتر اســـت. موضع قطعی از طرف 
او اعـــلام نشـــده اســـت. در این دو ســـال 
زحمات زیادی کشـــید و خودمان اشتیاق 
داریم ادامه همکاری دهـــد. تصمیم او هر 

چیزی باشـــد مـــا انجـــام می دهیم.«
انوشـــیروانی دربـــاره عملکرد نـــواب نصیر 
شـــلال هم گفت: »همه خـــوب می دانیم 
ایـــن دو ســـال  نـــواب در  کـــه عملکـــرد 
فوق العـــاده بوده و انتخـــاب اول ما همین 
نـــواب اســـت امـــا اگـــر خـــودش بخواهد 
بمانـــد. او هنـــوز بـــه طـــور قطعـــی اعلام 
نکـــرده قطع همـــکاری کرده و بایـــد بعد از 
بازگشـــت از مســـافرت در این باره تصمیم 
بگیریـــم اما هـــر تصمیمی او بگیـــرد برای 

مـــا محترم اســـت.«
نشـــان  وانی  انوشـــیر حرف هـــای  ایـــن 
می دهد خبرهایی در راه اســـت و احتمالاً 
در روزهای آینده شـــاهد تغییرات در رأس 

کادرفنـــی تیم ملـــی خواهیم بـــود اما چه 
کســـی جایگزین نـــواب خواهـــد بود.

البته ادامه حرف های ســـجاد انوشیروانی 
این شـــایعات را قوت هم بخشـــید. وقتی 
رئیس فدراســـیون نتایج اخیـــر تیم ملی 
را ایـــده آل نمی داند: »چیزی کـــه در ابتدا 
تحویـــل گرفتیـــم باعث شـــد نســـبت به 
آینـــده نگـــران شـــویم امـــا برنامه ریـــزی 
که داشـــتیم منجر بـــه نتیجه شـــد. البته 
هنـــوز به چیزی کـــه خود مـــن می خواهم 
نرســـیده ایم و هنوز برای رسیدن به نتیجه 
ایـــده آل به زمـــان نیاز داریم. فدراســـیون 
برنامه هـــا را بـــا دقـــت و ســـرعت ادامـــه 

   » . هد می د

طلسم نیامدن سکاندار ایتالیایی تیم ملی والیبال به تهران شکست

روز سخت مرد ایتالیایی

فدراسیون در حذف وزنه برداران مقصر بود

سجاد انوشیروانی: قرارداد پیمانکار را فسخ نکردیم
در ادامه نشست سجاد انوشـــیروانی موضوعات 
مهـــم دیگـــری هـــم مطـــرح شـــد. در ایـــن بین 
پرداختـــن بـــه بدهـــی ســـنگین فدراســـیون که 
منجر بـــه توقیـــف اموال شـــد هم در نـــوع خود 
جالـــب توجه بـــوده اســـت. هر چند که ســـجاد 
انوشـــیروانی وعده برطرف شـــدن ایـــن بدهی را 
با توافقی کـــه انجام شـــده، داد: »واقعیت قضیه 
این اســـت قراردادی قبل از ســـال ۱۴۰۱ پنج ساله 
بســـته شـــد و بعد از حضـــور ما هم مـــدت زمان 
ایـــن قـــرارداد تمـــام شـــد. پیمانکار مدعی شـــد 
کارهای اضافی انجام داده و مســـئولان وقت باید 
هزینه هـــای آن را پرداخـــت می کردنـــد و حتی در 
یک متمم هزینه هـــای پیمانـــکار را تأیید کردند. 
در دوران کرونا هم متحمل ضرر شد و در دادگاه 

پیگیـــر هزینه های خود شـــد و منجر به بدهی ۲۴ 
میلیـــارد و ۹۰۰ میلیونی شـــد. تا امـــروز نزدیک به 
۹ میلیـــارد تومان پرداخت شـــده اســـت. باید از 
حمایـــت وزیر و وزارت ورزش تشـــکر کنـــم. قرار 
اســـت امروز یـــا چنـــد روز آینده بخشـــی دیگر از 
بدهی پرداخت شـــود و بقیه در دو قسط تا پایان 

اردیبهشـــت ســـال آینده پرداخت شود.«
 

ادعاهای پیمانکار در دادگاه ثابت شد
او در مورد اینکه گفته شـــده اســـت فدراســـیون 
یکطرفـــه قـــرارداد را فســـخ کـــرد و متحمل ضرر 
مالـــی شـــد، گفـــت: »قـــرارداد پنـــج ســـاله بود 
و تاریـــخ شـــروع و اتمـــام آن مشـــخص اســـت. 
پیمانـــکار پیشـــنهاداتی برای ادامه کار داشـــت و 

مـــا گفتیم بـــه لحـــاظ قانونی باید بررســـی کنیم 
و در نهایـــت قطع همـــکاری شـــد. پیمانکار هم 
ادعاهایـــی داشـــت و در دادگاه هـــم توانســـت 
ادعاها را ثابت کند و فدراســـیون محکوم شـــد.«

 
در اتفاقات اخیر مقصر بودیم

بـــا اشـــاره بـــه پرحاشـــیه بـــودن  انوشـــیروانی 
ســـفرهای وزنه بـــرداری و اینکه برخـــی جوانان و 
نوجوانـــان موفق نشـــدند در مســـابقات جوانان 
جهان و نوجوانان آســـیا شـــرکت کننـــد، گفت: 
»این مســـائل در کارهای بزرگ، گســـتره بیشتری 
دارد. در این اتفاقات دوســـتان دیگـــر هم دلیل 
تقصیـــر بودنـــد اما فدراســـیون هم مقصـــر بود. 
کادرفنـــی نیـــز تقصیراتی داشـــت. از ایـــن به بعد 

فدراســـیون حتماً حواســـش اســـت کـــه چنین 
خ ندهد.« اتفاقاتـــی ر

 
هر کشور با ۵ وزنه بردار در المپیک

اوزان  تغییـــر  مـــورد  در  فدراســـیون  رئیـــس 
وزنه بـــرداری گفـــت: »تغییـــر اوزان انجام شـــده 
اســـت. یـــک وزن کـــه ما شـــانس داشـــتیم )۱۰۲ 
کیلوگـــرم( کم شـــد امـــا بـــه نظـــرم در اوزان ۷۸ 
کیلوگرم، ۸۸ کیلوگرم، ۹۸ کیلوگرم، ۱۱۰ کیلوگرم 
و فـــوق ســـنگین بایـــد برنامه ریزی کنیـــم که به 
نتیجه برســـیم. در کنگره درباره این بحث شـــد 
از هشـــت وزن، هفت وزن در المپیک است و هر 
کشـــور پنج نفر در المپیک و فقط در یک وزن دو 

نماینده می تواند داشـــته باشـــد.«

احمد دنیامالی وزیر ورزش و جوانان، رئیس ستاد جنبش پارالمپیک شد.
او در بیســـت و چهارمین مجمع عمومی کمیته ملی پارالمپیک ریاســـت ستاد را قبول کرد که غفور کارگری 
رئیـــس مجمـــع کمیته ملی پارالمپیک در این جلســـه به نمایندگـــی مجمع با اهدای لـــوح تقدیر، از احمد 

دنیامالی وزیر ورزش و جوانان بابت قبول ریاســـت ســـتاد جنبش پارالمپیک تشکر کرد.
این ســـتاد در راستای رســـالت کمیته ملی پارالمپیک جمهوری اســـلامی ایران، به منظور توسعه هدفمند 

جنبش ملی پارالمپیک و تحقق شـــعار »ورزش برای همه« تشـــکیل شده است.
»ســـتاد عالی توســـعه جنبش پارالمپیک« در تلاش اســـت که با برنامه ریزی های صورت گرفته و مشارکت 
جمعی به اهدافی مانند بهبود ســـبک زندگی افـــراد دارای معلولیت از طریق ورزش، افزایش آگاهی عمومی 
نســـبت به ظرفیت ها و رشـــته های ورزشـــی پارالمپیکی، انعـــکاس توانمندی های ورزشـــکاران و قهرمانان 

پارالمپیکی دســـت پیدا کند.

وزیـــر ورزش و جوانـــان در گفت وگـــوی تلفنی بـــا »نســـرین عبدالرحیمی«، جویـــای احوال 
ایـــن ملی پوش پـــس از وقـــوع ســـانحه در اردوی تیم ملی یخ نوردی شـــد. در پی ســـقوط و 
آســـیب دیدگی نســـرین عبدالرحیمی ملی پوش یخ نوردی ایران در جریـــان اردوی تیم ملی 
در کیـــش و انتقال به بیمارســـتان، احمـــد دنیامالی وزیر ورزش و جوانان در تماســـی تلفنی 
جویـــای احوال ایـــن ملی پوش شـــد. در این تمـــاس تلفنـــی، عبدالرحیمی ضمن تشـــریح 
شـــرایط خود در زمان وقـــوع حادثه و پس از آن انتقال به بیمارســـتان، از پیگیری های انجام 
گرفته از ســـوی وزارت ورزش و جوانان و فدراسیون کوهنوردی و صعودهای ورزشی قدردانی 
کرد و این تمـــاس را باعث »دلگرمی« خواند. دنیامالی نیز ملی پوشـــان رشـــته های مختلف 
ورزشـــی را ســـرمایه گرانبهای کشـــور خواند و به این ملی پوش تأکید کرد که حمایت از او به 
عنوان یک ملی پوش ازجمله وظایف این وزارتخانه و همچنین فدراســـیون مربوطه اســـت.

دنیامالی رئیس جنبش پارالمپیک شدتماس وزیر ورزش با دختر یخ نورد

شـــواهد حکایت از این دارد که ســـرمربی تیم ملـــی وزنه برداری 
بعد از نواب نصیرشـــلال، حســـین توکلی اســـت. حضـــور او در 
کنار ســـجاد انوشـــیروانی در نشســـت خبری شـــاید بـــه نوعی 
مراســـم معارفه حســـین توکلی بود. هـــر چند کـــه توکلی اعلام 
کـــرد در جلســـه کمیته فنی بـــود و بعد از اتمام جلســـه تصمیم 
گرفت در کنار انوشـــیروانی حضور داشته باشـــد: »انوشیروانی 
هوشـــمندانه کار می کنـــد. در عیـــن حـــال که به پیشکســـوتان 
احترام می گذارد، از مشـــورت آنها اســـتفاده می کند. در کمیته 
فنـــی راجـــع بـــه موضوعات مختلـــف بحـــث می شـــود. در این 
جلســـه هـــم در مـــورد مســـائل بعـــد قهرمانی جهـــان صحبت 

کردیـــم. الان در نشســـت کمیتـــه فنـــی بـــودم و بعـــد از پایان 
نشســـت و به خواســـت ســـجاد انوشـــیروانی در این نشســـت 
هـــم حضور پیـــدا کـــردم. بالاخره وزنه بـــرداری خانه ما اســـت و 
ســـال ها در این ورزش خدمت کـــردم و باید بگویـــم که هر چه 
دارم از وزنه برداری اســـت. بنابراین حضـــورم در اینجا هم جای 

تعجب نـــدارد.«
او دربـــاره شـــایعه حضـــورش در رأس کادرفنـــی تیـــم ملـــی 
وزنه بـــرداری، بـــدون اینکـــه شـــایعه انتخابـــش را تکذیب کند، 
ادامـــه داد: »هر کاری از دســـتمان بـــر بیاید انجـــام می دهیم و 
کنار این فدراســـیون هســـتیم و نباید پرچم آن بیفتد. ما کارگر 

هســـتیم و خیلـــی دنبال جایـــگاه نیســـتیم. من بعد 
از ۱۵ ســـال نبایـــد زور بزنـــم که خـــودم را ثابت کنم.«

حســـین توکلـــی در مورد تعییـــن تکلیف همـــکاری اش 
بـــا پارالمپیـــک هـــم گفـــت: »موفقیت های پارا بـــا تمام 

روزهـــای خـــوب و بـــد تمـــام شـــد. قـــرارداد مـــن هـــم تا 
پارالمپیـــک پاریـــس بـــود. دو جلســـه هـــم رفتیـــم و بـــه 

جمع بنـــدی نرســـیدیم. بـــه هر حال اگـــر مـــا را می خواهند 
بایـــد صـــدا می کردند کـــه بیاییـــم و حـــرف بزنیم امـــا هر بار 

بـــرای کار دیگر مـــن را خواســـتند. من نباید دنبـــال این بدوم 
کـــه قـــراردادم را تمدیـــد کنند.«

گزارش یک

محسن وظیفه
روزنامه نگار

توکلی: بعد از ۱۵ سال نباید خودم را ثابت کنم
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رئـــال مادرید و مایورکا در بازی امشـــب در 
ریـــاض می خواهنـــد دومین تیـــم فینال 
سوپرجام اسپانیا باشند. سفیدها مدافع 
عنـــوان قهرمانـــی این رقابت ها هســـتند 
و در لالیـــگا قهرمـــان شـــده اند در حالی 
کـــه مایورکا به عنوان نایـــب قهرمان جام 
حذفی در فصل گذشـــته به این رقابت ها 

رسیده است.
رئال مادریـــد در فصـــل 2025-2024 یک 
قهرمانی به دســـت آورده و با پیروزی 3 بر 
صفر مقابـــل پاچوکای مکزیک به قهرمان 
جـــام بین قاره ای دســـت یافته. بعد از آن 
جام، در آخرین بازی سال 2024 با نتیجه 
4 بـــر 2 ســـویا را بردند قبـــل از آنکه جمعه 
شـــب ســـال جدید را با پیـــروزی 2 بر یک 
مقابل والنسیا در بازی عقب افتاده لالیگا 
شروع کنند. رئال بازگشت فوق العاده ای 
در مســـتایا داشت با آنکه به خاطر اخراج 
وینیسیوس جونیور ده نفره شده بود، لوکا 
مودریچ گل تساوی را زد و جود بلینگام در 
وقت هـــای تلف شـــده گل زد تـــا پنالتی از 
دســـت رفته اش در ابتدای بازی را جبران 

کند و سه امتیاز را بگیرند.
این نتیجـــه، تیم کارلو آنچلوتـــی را با پنج 

امتیـــاز اختـــاف نســـبت به بارســـلونای 
رده ســـومی در صـــدر جـــدول قـــرار داد. 
اتلتیکومادریـــد بـــا یـــک بازی کمتـــر و دو 
امتیـــاز اختـــاف در رده دوم اســـت. آنها 
دوشـــنبه یک برد دیگر به دســـت آوردند و 
برابر تیم دســـته چهارمـــی دپورتیوو مینرا 
5 بـــر صفر برنده شـــدند تا به جمع 16 تیم 
پایانی برسند، آنها در هفت بازی آخرشان 

شش برد و یک مساوی داشته اند.
حالا به دنبال یک جام دیگر هســـتند که 
سال گذشته در فینالش 4 بر یک بارسلونا 
را شکست داده اند و خوشبین هستند که 
به فینال برسند چون بعد از باخت 2 بر یک 
به اتلتیک بیلبائو در سال 2021 در سه سال 

بعد به فینال رسیده اند.
مایورکا برای اولین بار در شکل چهار تیمی 
ســـوپرجام حضور پیدا می کند بعد از آنکه 
در جـــام حذفی اســـپانیای فصـــل قبل تا 
فینال پیش رفـــت. در واقع، مایورکا تنها 
دو بار در ســـوپرجام اســـپانیا بازی کرده، 
یکی ســـال 1998 که در مجموع دو بازی 3 
بر یک بارسلونا را برد و دیگری در سال 2003 
که در مجموع دو بازی 4 بر 2 به رئال مادرید 
باخـــت. حالا در میان چهار تیم حاضر در 
سوپرجام پایین ترین رده را دارند هرچند 
که رده ششـــم در نخســـتین فصـــل کار با 
خاگوبا آراســـاته بیش از حد رضایتبخش 

است.
اگرچه مایورکا برای رسیدن به سهمیه های 
اروپایـــی تـــاش می کنـــد، امـــا آراســـاته 
نمی توانـــد عملکـــرد بـــه یادماندنی تیم 

خاویر آگیره در جـــام حذفی را تکرار کند 
چون تیمش جمعه با باخت ناامیدکننده 
3 بر صفر مقابل تیم دسته چهارمی پونته 
ودرا از این رقابت ها حذف شد. این یعنی از 
پنج بازی رسمی آخرشان سه تا را باخته اند 
و چنین روندی برای بازی با تیم قدرتمند 

رئال مادرید روحیه بخش نیست.
مایورکا البتـــه در آخرین بازی بـــا رئال در 
هفتـــه اول ایـــن فصـــل توانســـته مدافع 
عنوان قهرمانی را یک بر یک متوقف کند. 
تکـــرار این نتیجه بازی امشـــب را به وقت 
اضافه و شـــاید ضربات پنالتی می کشاند 
هرچه باشـــد مایورکا رؤیـــای پیروزی برابر 
مادرید بعد از نزدیک به دو ســـال را در سر 

می پروراند.

رؤیاپردازی مایورکا در ریاض

رئالبهکمترازقهرمانیراضینمیشود
سوژه

وقتــی میــان، پائولــو فونســکا را اخــراج و هموطنش، 
سرجیو کونسیسائو را استخدام کرد، عده کمی از جمله 
رافائل لیائو انتظار داشتند نخستین جام قهرمانی را در 
ریاض بگیرد. فونسکا روسونری را ترک کرد در حالی که 
هشت امتیاز با تاپ فور فاصله داشت و چند ماه پر فراز و 
نشیب را پشت سر گذاشت، گاهی اینتر و رئال را شکست 
مــی داد امــا از 17 بازی در ســری A چهار تــا را باخت و در 

شش تا مساوی کرد.
فونســکا خبرســاز شــد بــا ســختگیری هایی کــه در تیــم 
بــه وجــود آورده بــود و انتقاداتــی که از بازیکنان داشــت. 
ناراحتی ها آشکار بود حتی بعد از برخی پیروزی ها. بعد از 
برد ماه گذشته 2 بر یک مقابل ستاره سرخ بلگراد در لیگ 
قهرمانان، فونسکا گفت بازیکنان از تمام وجود برای تیم 
خرج نمی کنند و این بدترین چیز برای یک مربی است.

مربی پرتغالی استثنایی هم قائل نبود. حتی رافائل لیائو و 
تئو هرناندس، دو تا از بهترین های میان، بعضی بازی ها 
روی نیمکــت بودنــد چون مربی ســابق از این دو نگرش 
بهتری می خواست و همه هواداران هم مخالف نبودند. 
طرفداران میان هرگز آشــکارا از فونســکا انتقاد نکردند، 
تمایــل او به دیدن رفتاری متفــاوت از برخی بازیکنان، به 
خصوص لیائو، با خواسته عده ای از هواداران منطبق بود.
به هر حال، فونســکا به تدریج رختکن را از دســت داد و 
پیام هایی نه چندان مخفیانه از بازیکنان در زمین و بیرون 
آن منتشر شد. کونسیسائو وقت کافی برای اثرگذاری روی 
تاکتیک تیم نداشت. او تنها سه جلسه تمرین را مدیریت 

کرد قبل از اینکه در نخســتین بازی در ســوپرجام ایتالیا 
مربی تیم باشد. روسونری به شکلی مشابه یوونتوس و 
اینتر را شکســت داد، مقابل اولی یک گل و مقابل دومی 
دو گل عقب افتاد. در واقع این دو بازی همان چیزی بود 

که فونسکا می خواست اما با یک مربی متفاوت!
ســاده انگارانه اســت اگر فونســکا را در تقاضای نگرشــی 
متفاوت از بازیکنانش محق بدانیم. لیائو نمونه دسته اول 
بازیکنان طراز اولی است که هنوز به درستی از پتانسیل 
خود استفاده نکرده. حتی کارلو آنچلوتی یک بار آرزو کرده 
بود بال پرتغالی را در اختیار داشــته باشــد اما فونســکا به 

درستی از او استفاده نکرد.
قهرمــان میــان در ســوپرجام یــک بــار دیگــر ثابت کرد 
شیوه های فونسکا برای کل تیم مناسب نبوده به خصوص 
برای بهترین ها. در فوتبال مدرن، حفظ انگیزه بازیکنان 
و گرفتن بهترین بازی از آنها به همان اندازه مهم اســت 

که توصیه تاکتیکی و فونسکا برای این کار مناسب نبود.
این در اواخر مرداد آشکار بود که تئو و لیائو در بازی خارج 
از خانه مقابل لاتزیو فرصت اســتفاده از اســتراحت برای 
خنک شــدن را پس زدند و ســه ماه قبل هم بازیکنان در 
جریان باخت برابر فیورنتینا دستور ترتیب زدن پنالتی در 

تیم را رعایت نکردند و دو پنالتی را از دست دادند.
فونسکا در روز آخرش در سن سیرو با رفتار خوبی از سوی 
بالادســتی ها مواجه نشد اما این باعث تغییر در حقیقت 
نمی شــود کــه نگرش و تصمیمات او بــرای تیمی که تمام 
توان و شخصیتش را بعد از رفتن او نشان داد، مناسب بود.

تغییر نگرش و انگیزه در میلان
فونسکا خود مشکل بود

حواشی لیورپول ادامه دارد
کلاف سردرگم تمدید صلاح
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آرســـنال نشـــانه های بدی را دریافـــت می کند که 
نمی توانـــد نادیده بگیـــرد. اینکه یک شـــماره 14 
مدافعان را کنار بزند و گل اول را بزند یا اینکه آنتونی 
گوردون با زدن گل دوم نیوکاســـل ادای شادی گل 
تیری آنری کنار پرچم کرنر را 
درآورد، یادآوری کننـــده 
نوک  مهاجـــم  ارزش 

قابل اعتماد است.
گـــی  م کنند تما
آرســـنال در بـــازی 
شـــب  سه شـــنبه 
و  بـــود  افتضـــاح 
فرصت سوزی نقش 
مهمـــی در باخـــت 

خانگی 2 بر صفر داشت که نیوکاسل را برای بازی 
برگشت نیمه نهایی جام اتحادیه انگلیس در 17 

بهمن در موقعیت خیلی بهتری قرار می دهد.
الکســـاندر ایســـاک راه را به آرســـنال نشـــان داد، 
بازیکنی که مدت ها اســـت دنبالـــش می کنند و 
همچنان زیر نظـــر دارند. ایســـاک مطمئناً راهی 
طولانی برای رسیدن به دســـتاوردهای آنری دارد، 
اما با فرم فعلی او بهترین مهاجم انگلیس و شاید 

فراتر از این کشور است.
مهاجم تیم ملی ســـوئد در 15 بازی آخرش 14 گل 
زده)دوباره این عدد!( و پاس گل آخر با چاشـــنی 
شـــانس به او رســـید امـــا ضربـــه نهایی ایســـاک 

فوق العاده بود. مهاجم 

مؤثری  نقش  ســـاله   25
داشـــت،  دوم  گل  روی 
شـــش دقیقـــه بعد از شـــروع 
نیمه دوم. او ضربه ای به ســـمت 
دروازه داوید رایا زد که تنها توانســـت 
به ســـمت گوردون دفعش کنـــد و گل دوم به ثمر 
رســـید. گوردون بعد از بازی گفت: »فکر می کنم 
ایســـاک بهترین مهاجم فعلی اروپا باشـــد، همه 
موافق هســـتند.« میکل آرتتا هم گفت: »روی هر 
دو گل نقش داشت. متأسفانه دو بار در محوطه 
جریمه صاحب توپ شد و وقتی این اتفاق می افتد 
که شما در خط حمله کیفیت لازم را داشته باشید 

و بتوانید تفاوت را رقم بزنید.«
حالا هزینه سنگینی در انتظار آرسنال است اگر در 

فصل نقل و انتقالات ژانویه روی ایساک یا مهاجمی 
در تراز اول ریسک کند به خصوص با توجه به آمار 
فرصت های از دست رفته توپچی ها. یورین تیمبر، 
گابریل مارتینلـــی، کای هاورتـــز و گابریل ماگالیز 
فرصت های خوبی را در این بـــازی خراب کردند. 
نیوکاســـل در 25 دقیقه پایانی بـــه دلیل ناراحتی 
همسترینگ، ایساک را بیرون کشید و با تغییراتی 
بازی را بست، سیستم بازی آنها در دقایقی 5-5-0 
بود اما آرسنال ایده جدیدی نداشت. آنها بازی را 
با 3/12 امید گل به پایان رســـاندند و این بالاترین 
میزان برای تیم های لیگ برتری است بدون اینکه 
به گل برســـند. میزبان در این بـــازی 23 ضربه به 
ســـمت دروازه نیوکاسل زد که تنها ســـه تایش در 
چهارچـــوب بود و فقط یکی در جریـــان بازی رقم 

خورد.
ایساک که مرداد دو سال قبل نخستین بازی اش 
را برای نیوکاســـل انجـــام داده، در ایـــن مدت در 
رقابت های مختلف 50 گل زده و تنها ارلینگ هالند 
با 105 و محمد صاح با 73 گل آمار بهتری در میان 

بازیکنان لیگ برتری دارند.
هواداران نیوکاسل نزدیک شده اند به رد این نظریه 
که ایساک برای بردن جام باید به تیم دیگری برود. 
قیمت او را حدود 150 میلیون پوند برآورد کرده اند 
و این هر خریـــداری را در ژانویه دور می کند. بازی 
برگشت نیمه نهایی جام اتحادیه در سنت جیمز 
پارک دو روز بعـــد از پایان پنجره نقـــل و انتقالات 
برگزار می شود و ماندن ایساک اهمیت زیادی دارد.
از فصل 1988-1987 هشـــت تیـــم در بازی رفت 
نیمه نهایی جـــام اتحادیه در خانـــه حریف به دو 
گل برتری رســـیده اند و هر هشت تیم راهی فینال 
شده اند. ادی هاو مربی نیوکاسل بعد از پنجاه گله 
شدن ایساک گفت: »این دستاورد فوق العاده ای 
است، فکر می کنم هر تیمی به یک مهاجم خوب 
نیـــاز دارد.« کمـــی بعـــد از تعویض ایســـاک، آرتتا 
ناامیدانه به نیمکت نیوکاسل نگاه می کرد، او هم 

احتمالاً مثل هاو فکر می کند.

میکل آرتتا مربی آرسنال هنوز هم 
باور دارد تیمش می تواند به فینال 
جام اتحادیه برســـد امـــا می گوید 
بازیکنانش قبـــل از آن باید در کار 
با توپ مشـــکوک و مرمـــوزی که در 
جام اتحادیـــه مورد اســـتفاده قرار 
می گیرد، استاد شوند. از 23 ضربه 
آرسنال در این دیدار تنها سه تا در 
چهارچوب بـــود، گابریل مارتینلی 
توپ را بـــه تیـــرک زد و کای هاورتز 
موقعیـــت فوق العـــاده ای را خراب 
کرد. وقتـــی در کنفرانـــس خبری 
از مربی اســـپانیایی آرسنال درباره 
موقعیت های از دست رفته تیمش 
ســـؤال شـــد، گفت: »ما توپ های 
زیادی را به بالای دروازه زدیم و این 
مشکوک اســـت، چون تیم ها زیاد 
پـــرواز می کنند. جزئیاتی هســـت 
که باید در آنها بهتر عمل کنیم. به 
هر حال این بازی را باختیم و باید 
این را قبول کنیم، باید به فکر بازی 
بعدی باشیم و این واقعیت جهان 
ما اســـت. ما نصف راه را رفته ایم و 
با توجه بـــه این بـــازی مقابل یکی 
از بهتریـــن تیم هـــا بایـــد بگویـــم 
بـــاور داریم که می توانیـــم در بازی 

برگشت جبران کنیم.«
قبل از باخت به نیوکاسل، آرسنال 
در ســـه بازی خود در جام اتحادیه 
این فصل 11 گل زده بود. توپ جام 
اتحادیه را پوما ساخته در حالی که 
توپ لیگ برتر از محصولات نایکی 
اســـت. از آرتتا خواسته شد درباره 
تـــوپ بازی بیشـــتر توضیح بدهد: 
»فقط فرق دارد. خیلی با توپ لیگ 
برتر متفاوت است و باید خودتان 

را منطبق کنید چون حرکتش در 
هوا متفاوت است. وقتی هم آن را 
لمس می کنی، درست نمی چسبد 

و باید خودتان را وفق دهید.«
آرســـنال تاوان فرصت سوزی خود 
مقابـــل دروازه میهمانـــش را داد و 
بازی های قبلی تیم در جام اتحادیه 
چندان نظر آرتتا را تأیید نمی کند. 
در اولین بازی ایـــن رقابت ها 5 بر 
یک بولتون را شکست دادند، بعد 
با سه گل از سد پرستون گذشتند 
و برای رسیدن به نیمه نهایی 3 بر 

2 کریستال پالاس را بردند.
آمـــار شـــوتزنی تیم هم شـــباهت 
زیادی به لیگ برتر و لیگ قهرمانان 
دارد که توپ رقابت های اروپایی را 

آدیداس می ســـازد. 27 تا از 51 
ضربـــه آرســـنال در جام 

اتحادیـــه این فصل در 
بوده  چهارچـــوب 

که میانگینش 53 درصد می شود. 
در لیگ برتر 102 تا از 197 ضربه در 
چهارچوب بوده، بـــا میانگین 52 
درصد و در لیـــگ قهرمانان از 57 
ضربه بـــه ســـمت دروازه حریفان 
33 تـــا در چهارچوب بـــوده یعنی 

58 درصد.

الکساندر ایساک، بهترین مهاجم حال حاضر  انگلیس
روح آنری، شکارچی توپچی ها

ادعای آرتتا درباره توپ جام اتحادیه
مشکوک است، زیاد پرواز می کند!

سیدعلی بلندنظر
خبرنگار

پیش بازی

پایان کار دشان پس از جام جهانی
صدای پای زیدان می آید

پـــس از ســـال ها گمانه زنـــی و اخبار مختلف از ســـوی 
رســـانه های مختلف فرانســـوی، ســـرانجام اعام شد 
که دیدیه دشـــان، ســـرمربی تیم ملی فرانســـه پس از 
جام جهانی 2026 از ســـمت خـــود کناره گیری می کند 
و پس از 14 ســـال حضور روی نیمکت خروس ها، تیم 
ملی این کشـــور را ترک می کند. بســـیاری از رسانه های 
فرانســـوی، پس از جـــام جهانـــی 2022 و یـــورو 2024 
اخبـــاری مبنی بر پایـــان کار دیدیه دشـــان در تیم ملی 
فرانسه منتشر شـــده بود و بسیاری از هواداران فوتبال 
در ایـــن کشـــور، خواهـــان جدایی دشـــان بودنـــد اما 
فدراســـیون فوتبال فرانســـه تصمیم به ادامه همکاری 
بـــا این ســـرمربی گرفت. دشـــان کـــه عضـــوی از تیم 
ســـه نفره قهرمانان جـــام جهانی به عنـــوان بازیکن و 
ســـرمربی به همراه ماریـــو زاگالو و فرانتـــس بکن باوئر 
اســـت، نخســـتین ســـرمربی تاریـــخ فوتبال فرانســـه 
محســـوب می شـــود که تیم ملی ایـــن کشـــور را به دو 
فینـــال متوالی جام جهانی و چهـــار فینال مختلف در 

تمامی رقابت ها رســـانده اســـت .
از زمان حذف فرانســـه در یورو 2020، شـــایعات زیادی 
در خصوص بازگشـــت زیدان به فوتبـــال روی نیمکت 
تیم ملی فرانســـه منتشر شـــده و همچنان رسانه های 
فرانســـوی، او را نامـــزد اصلی هدایـــت خروس ها پس 
از پایـــان جـــام جهانـــی 2026 می دانند. به نقـــل از لو 
پاریزیـــن؛ زیـــدان گزینـــه اصلـــی فدراســـیون فوتبال 
فرانســـه برای جانشـــینی دشـــان اســـت. هنـــوز هیچ 
تماســـی میان طرفین برقرار نشـــده اما زیدان همواره 
از هدایـــت فرانســـه اســـتقبال کـــرده اســـت. اگرچـــه 
زیـــدان اکنـــون هدایـــت تیمی را در دســـت نـــدارد، با 
این حال مشـــخص نیســـت کـــه او تا 1/5 ســـال دیگر 
در دســـترس خواهد بـــود یا خیر. ایـــن احتمال وجود 
دارد کـــه فدراســـیون فوتبال فرانســـه بـــرای اطمینان 
از آغـــاز همکاری بـــا زیـــدان، از همین حالا بـــا او وارد 
مذاکره شـــود و در صـــورت توافق، پیش قـــراردادی با 
ایـــن ســـرمربی پرافتخار امضـــا کند. از زمـــان جدایی 
زیدان از رئـــال مادرید در ســـال 2021، تیم های زیادی 
بـــه عنـــوان باشـــگاه های خواهـــان زیـــدان از جملـــه 
یوونتوس و منچســـتریونایتد مطرح شـــده بودند اما 
هیچکدام از این شـــایعات و اخبـــار منجر به مذاکرات 
رســـمی و جدی برای حضور زیـــدان در تیم دیگری جز 

رئال مادرید نشـــد.

صبر کارلتو به سر آمد
وینیسیوس پنالتی زن اول رئال

حضـــور ســـه بازیکـــن پنالتـــی زن و عملکـــرد ضعیـــف 
رئـــال در تبدیـــل کـــردن فرصت هـــای پنالتـــی به گل، 
تردیدهایـــی را در خصـــوص پنالتی زن نخســـت کارلو 
آنچلوتـــی ایجاد کرده اســـت. کیلیـــان امباپـــه، در دو 
تقابـــل مقابل لیورپـــول و اتلتیک بیلبائـــو پنالتی خود 
را از دســـت داد و جود بلینگام نیز در جدال با والنسیا، 
نتوانســـت فرصـــت فوق العـــاده خـــود بـــرای گلزنی را 
تبدیل بـــه گل کند. بر اســـاس گـــزارش رلـــوو، پس از 
تجربه نه چنـــدان موفق رئال مادریـــد در زدن ضربات 
پنالتـــی این فصـــل، کارلـــو آنچلوتی همان طـــور که در 
نشســـت خبری قبل از بازی با مینرا اعـــام کرده بود، 
تصمیـــم گرفته یک پنالتی زن ثابت بـــرای تیم انتخاب 
کنـــد. بـــا تصمیـــم ســـرمربی ایتالیایی، وینیســـیوس 
جونیـــور پنالتـــی زن اول رئـــال مادریـــد خواهـــد بود. 
خاف کیلیـــان امباپه و جـــود بلینگام، وینیســـیوس 
هنوز در فصل جاری پنالتی از دســـت نداده اســـت. در 
واقـــع، وینی جونیور از زمان پیوســـتن به رئال مادرید، 
هیچ گاه در یک مسابقه رســـمی پنالتی خراب نکرده و 
فصل گذشـــته در غیاب کریم بنزما، ســـه پنالتی مهم 
)دو پنالتی مقابل بارســـلونا و یک پنالتی مقابل بایرن 

مونیـــخ( را بـــه گل تبدیل کرد.
کارلو آنچلوتی ابتدا عقیده داشـــت کـــه بازیکنان بهتر 
اســـت خودشـــان تصمیم بگیرنـــد چه کســـی پنالتی 
بزنـــد، امـــا پـــس از یـــک تجربـــه نه چنـــدان موفـــق، 

می خواهـــد تیمـــش پنالتی زن اول داشـــته باشـــد.

پایان رؤیای بزرگ رئالی ها
دیویس با بایرن تمدید می کند

پـــس از گمانه زنی ها و اخبار فراوان در خصوص شـــرایط 
آلفونســـو دیویس در بایرن و منتشر شدن اخباری مبنی 
بـــر عاقه رئال مادرید به این مدافع کانادایی، ســـرانجام 
این بازیکن با باشـــگاه بایرن مونیخ بـــرای تمدید قرارداد 
خود به توافق رســـیده است. دو ســـال پیش وقتی گفته 
شـــد آلفونســـو دیویس در آســـتانه تمدید قـــراردادش با 
بایرن مونیخ قرار دارد، اخراج حســـن صالح حمیدزیچ، 
تمـــام برنامه هـــای دو طـــرف را بر هـــم زد. اکنـــون پس 
از گذشـــت مـــدت زمانـــی طولانـــی و فراز و نشـــیب های 
فـــراوان، انتظار مـــی رود این ســـتاره کانادایی ســـرانجام 
قـــراردادش را تمدیـــد کنـــد. به گـــزارش نشـــریه آلمانی 
بیلد، نیـــک هوزه ایجنت آلفونســـو دیویـــس، این هفته 
برای مذاکـــرات احتمـــالاً تعیین کننده با بایـــرن مونیخ 
بـــه مونیخ ســـفر خواهد کـــرد و ممکن اســـت همه چیز 
خیلـــی ســـریع پیش بـــرود. گفته می شـــود کـــه مکس 
ابـــرل عضو هیـــأت مدیـــره و کریســـتوف فروینـــد مدیر 
ورزشـــی باواریایی هـــا، نســـبت به تمدیـــد قـــرارداد این 
بازیکن 24 ســـاله، بســـیار خوشبین هســـتند. دیویس 
می توانـــد اولین نفـــر از بازیکنان مهمی باشـــد که بایرن 
مونیخ قصد تمدید قراردادشـــان را دارد، از جمله جمال 
موسیالا و یوســـوا کیمیش. همچنین فلوریان پلتنبرگ 
از اســـکای آلمان و فابریتزیـــو رومانو نیز تأییـــد کرده اند 
کـــه ایجنت دیویـــس و ســـران بایرن مونیـــخ، این هفته 
جلســـه مهمی با یکدیگر خواهند داشـــت. قرارداد فعلی 
دیویـــس با بایـــرن، تا پایـــان همین فصل اعتبـــار دارد و 
اگـــر تمدید نکنـــد، در پنجـــرۀ نقل وانتقالات تابســـتانی 
آینـــده، بازیکـــن آزاد خواهـــد بـــود و مطابـــق گزارش ها، 
باشـــگاه های منچســـتریونایتد و رئال مادریـــد به جذب 
او در این شـــرایط عاقه دارند. او تاکنـــون در 21 بازی در 
فصل جاری برای باواریایی ها، موفق شـــده یک گل بزند 

و ســـه پاس گل بدهد.

در روزهای صدرنشینی لیورپول در لیگ 
برتــر و لیــگ قهرمانــان، مســأله تمدید 
قــرارداد ســه ســتاره این تیم با حواشــی 
زیــادی همــراه شــده و شــاید تنهــا ایــن 
موضوع، تمرکز لیورپولی ها برای کسب 
عنــوان قهرمانی در لیگ را به هم بریزد. 
هــواداران لیورپــول، ترنــت الکســاندر 
آرنولــد را بــه عــدم تمرکــز در دیــدار بــا 
منچستریونایتد به دلیل مذاکرات با رئال 
مادرید متهم کرده اند و محمد صاح نیز 
تــا اینجای فصل بارها بــا مصاحبه هایی 
کنایه آمیــز خطــاب به مدیریت باشــگاه 
لیورپــول، از ایــن موضوع گفتــه که این 
فصل، آخرین فصل حضور او در ترکیب 
لیورپول خواهد بود. موضوعی که باعث 
شده هواداران لیورپول در مقابل مدیران 
تیم جبهه بگیرند و هنوز تکلیف تمدید 
قرارداد این ســه بازیکن مطرح لیورپول 
مشــخص نیســت. برخــاف صــاح و 
آرنولد، اوضاع در خصوص تمدید قرارداد 
ویرجیل فن دایک آرام تر دنبال می شود 
و کاپیتــان هلنــدی، حواشــی زیــادی در 
خصــوص قراردادش ایجاد نکــرده اما او 
هم به این موضوع اعتراف کرده که هنوز 
پیشنهاد تمدید قرارداد را از سوی مدیران 

باشگاه دریافت نکرده است.
بــه تمدیــد قــرارداد  حواشــی مربــوط 
ستارگان لیورپول روز دوشنبه به درگیری 
لفظــی بیــن محمــد صــاح و اســطوره 
باشــگاه یعنــی جیمی کرگر نیز کشــیده 
شــد. صفحه اسکای اســپورت در شبکه 
اجتماعی ایکس مطلبی را از نظر جیمی 
کرگر در مورد صــاح، آرنولد و فن دایک 
منتشــر کرده بــود که کرگــر در آن گفته 
بود: »فکر می کنم آن دو بهتر است کاری 

را بکنند که فن دایک می کند.«
نظر کرگــر، باعث واکنش محمد صاح 
شــد. او بــا واکنــش به این نظر نوشــت: 
»کــم کــم دارم فکــر می کنم کــه نکند تو 
نمی توانی به چیــزی جز من فکر کنی.« 
این پاسخ نیز با واکنش کرگر همراه شد 
و کاپیتان ســابق لیورپــول، در ایکس به 
صاح گفت که همواره به او فکر می کرده 
و امیدوار اســت تا یک فصل دیگر هم به 
او فکــر کند. با تمام این اتفاقات، به نظر 
می رســد کــه این مســائل در حال تحت 
تأثیــر قــرار دادن نتایج خــوب لیورپول 
درون زمیــن اســت و هــواداران، منتظر 
واکنش ســریع باشگاه برای پایان دادن 

به این حواشی هستند.



سوال و جواب

چرا یک لیدر باید با تیم داوری به سفره خانه برود
سامره: دلال ها به فکر جیب شان 

هستند تا باشگاه
علی ســـامره کـــه بـــه تازگـــی از ســـرمربیگری تیم مس 
کرمـــان کنار رفـــت تمایلی بـــه صحبت درباره مســـائل 
ایـــن تیم نـــدارد. او که یکـــی از لژیونرهـــای موفق ما در 
ایتالیا و به خصوص امارات بـــود صحبت های جالبی را 
درخصوص شـــکل جذب بازیکنان خارجی در لیگ های 
معتبر دارد. او بـــه نکات قابل تأملی اشـــاره می کند و بر 
این باور اســـت تـــا زمانی که باشـــگاه های مـــا به معنای 
واقعـــی خصوصی نشـــوند، مشـــکلی از فوتبـــال ما حل 

شد. نخواهد 
 

 پروسه جذب بازیکن در باشگاه های خارجی و 
صاحب سبک چگونه است؟

در باشـــگاه های خارج از کشـــور یـــک مجموعـــه 3 تا 5 
نفـــره فنـــی و البته دلســـوز هســـتند که پس از بررســـی 
و مذاکـــرات لازم بهتریـــن تصمیـــم را در جهـــت منافع 
باشـــگاه می گیرند. آنهـــا برخلاف تیم های مـــا به معنای 
واقعـــی خصوصی هســـتند امـــا متأســـفانه در فوتبال ما 
افرادی در این بـــاره تصمیـــم می گیرند که سررشـــته ای 
 ندارنـــد. اگـــر فوتبال مـــا خصوصی شـــد، دیگر شـــاهد 
دلال بـــازی نخواهیـــم بـــود، در غیـــر این صـــورت دلال 
هم ســـراغ بازیکن می رود هـــم مدیربرنامـــه و هم مدیر 

باشـــگاه تـــا در نهایت ایـــن اتفاق را جـــوش بدهد.
 یعنی منافع شخصی اولویت دارد؟

بلـــه، توقـــع ایـــن اســـت کـــه وقتـــی شـــما 5-4 تـــا حق 
انتخـــاب دارید بـــا بررســـی های لازم بهتریـــن گزینه ها 
را جـــذب کنیـــد، مگـــر اینکـــه به فکـــر منافع شـــخصی 
و جیـــب خودتـــان باشـــید و آن وقـــت بازیکنانـــی را به 
خدمـــت می گیریـــد که سطح شـــان بـــه لحـــاظ فنی از 
هم پستی های شـــان پایین تـــر اســـت. البتـــه این بحث 
برای بازیکنـــان داخلی هم مصدق می کند. اما مشـــکل 

فوتبـــال مـــا فقط این نیســـت.
 چه مشکلات دیگری وجود دارد؟

سؤال من این اســـت که چرا نباید سیســـتم کمک داور 
ویدیویـــی بـــرای تمـــام تیم های لیـــگ برتری اســـتفاده 
شـــود؟ چـــرا نبایـــد ایـــن سیســـتم در بازی هـــای لیـــگ 
یک هـــم باشـــد؟ همین ها باعث فســـاد می شـــود. چرا 
تیم های میزبـــان باید هزینه های تیـــم داوری را بدهند؟ 

این اتفـــاق به خودی خود شـــائبه ایجـــاد می کند. 
همین می شـــود که می شـــنویم لیدر یک تیم با 

همان تیم داوری شب به ســـفره خانه می روند 
و عجیب تـــر اینکـــه ســـوت ها هـــم بـــه ضـــرر 

تیـــم میزبان می شـــود. اگـــر فوتبال 
خصوصی شـــد و مثل کشـــورهای 

امکانـــات  فوتبـــال  پیشـــرفته 
ســـخت افزاری ما هـــم خوب 

بـــود، آن وقـــت لیگ مـــان 
هـــم رنـــگ و رویـــی پیـــدا 

می کنـــد.
 خارجی های لیگ 

امسال را چطور 
دیدید؟

در حـــال حاضـــر چنـــد 
بازیکـــن خـــوب خارجی 

مشـــغول  مـــا  لیـــگ  در 
ل  ســـتقلا ا ر  د  . هســـتند

ماشـــاریپوف و کاکوتـــا، در 
اورونـــوف و  پرســـپولیس 
بازیکـــن  دو  گولســـیانی، 

خارجی تراکتـــور، مهاجم 
ن  ســـتا ز خو ل  ســـتقلا ا
کـــه  یگـــر  د گلـــر  و  د و 
عملکـــرد قابـــل دفاعی 
داشـــته اند. البتـــه مـــا 
ور  د تیم هـــا  یـــن  ا ز  ا
هســـتیم و نمی دانیم 
مربیان شـــان از آنهـــا 
در تمرینـــات و بازی ها 

می خواهنـــد. چـــه 

5 فوتبال ایران
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خارجی های ایرانی!
در بیـــن بازیکنـــان خارجـــی شـــاغل در لیگ 
برتـــر فوتبـــال، چنـــد بازیکـــن خارجـــی زمان 
زیـــادی بـــرای تیم هـــای مختلـــف کشـــورمان 
بازی کرده اند و حضورشـــان در ایران حسابی 
طولانی شـــده و البتـــه از کیفیـــت خوبی هم 
برخوردار هســـتند؛ گولســـیانی، لوســـیانو 
پریـــرا، اریـــک باینمـــا، منتظـــر محمد، 
موســـی کولیبالی و... بازیکنانی 
ل  تبـــا فو بـــه  کـــه  هســـتند 
کشـــورمان خـــو گرفته انـــد و 
توانســـته دوام خوبـــی داشـــته 

باشـــند.

 گلرها، سردمدار بیشترین دقایق بازی
لـــوان پولـــی دروازه بـــان نســـاجی و اوکتیـــر 
یوســـوپوف دروازه بان فولاد از جمله بازیکنان 
خارجی هســـتند کـــه هـــر 15 بـــازی نیم فصل 
اول رقابت هـــا را در میـــدان حضور داشـــتند و 
جایـــگاه ثابتـــی را به خـــود اختصـــاص دادند. 
البتـــه اوکتیـــر یوســـوپوف عملکـــرد بهتـــری 
نســـبت بـــه پولی داشـــته، هـــر چنـــد نمایش 
دروازه بان نســـاجی هـــم بارها مانـــع دریافت 

گل شـــده است.
 

سه تیم بدون بازیکن خارجی
از بیـــن شـــانزده تیـــم حاضـــر در لیـــگ برتـــر 
فوتبـــال کشـــورمان، تیم های ملـــوان، هوادار 
و آلومینیـــوم اراک تیم هایـــی هســـتند کـــه 
از بازیکنـــان خارجـــی اســـتفاده نکردنـــد و با 
اســـتعدادهای ایرانی پـــا به میـــدان لیگ برتر 
گذاشـــتند که البته ملوان و آلومینیوم اراک با 
همین وضعیت شـــرایط بســـیار خوبی دارند، 
اما هوادار بحران زده اســـت و نتوانسته نتایج 
خوبی کســـب کند. آلومینیـــوم اراک و ملوان 
بـــا 19 امتیاز در رده هـــای هفتم و هشـــتم قرار 
دارنـــد و هـــوادار بـــا 8 امتیـــاز در قعـــر جدول 

رده بندی اســـت.
 

 استقلال و چادرملو، رکورددار خارجی ها
 اســـتقلال بـــا وجـــود اینکـــه از 6 بازیکـــن 
خارجی در نیم فصـــل اول رقابت ها بهره 
برده اســـت، جایگاه مناســـبی ندارد و 
نتوانســـته انتظـــارات هوادارانش را 
بـــرآورده کند و بـــه نظر می رســـد که 
جذب بازیکنـــان خارجی در این تیم 
کاملاً بدون برنامه انجام شـــده و این 
تیم حـــالا حالاهـــا باید تـــاوان جذب 
ایـــن بازیکنـــان را بدهد. امـــا چادرملو 
اردکان کـــه اولیـــن حضور خـــود در لیگ 
برتر را ســـپری می کنـــد، بعد از اســـتقلال 
رکـــورددار جـــذب و به کارگیـــری بازیکنان 

خارجی اســـت. ایـــن تیم با شـــش بازیکن 
خارجـــی در نیم فصـــل اول کارش را ادامه 
داده اســـت. چادرملـــو بـــا ایـــن وضعیـــت 
توانســـته نتایج خوبی کســـب کند و با 19 
امتیاز در رده نهم جدول اســـت و نســـبت 
به خیلـــی از تیم ها شـــرایط بهتـــری دارد.

 
یامگا؛ خارجی خوب و بااراده

کوین یامـــگا با حضـــور در فوتبال کشـــورمان، 
کارش را با اســـتقلال پایتخت نشـــین شـــروع 
کـــرد اما با اتفـــاق بدی کـــه بـــرای او در یکی از 
بازی های آبی پوشـــان رخ داد، یک چشـــمش 
را تقریباً از دســـت داد، اما ایـــن بازیکن ناامید 
نشـــد و تلاش کرد به کارش در استقلال ادامه 
دهد کـــه البتـــه اســـتقلالی ها از ایـــن بازیکن 
عبور کردند. یامـــگا با حضور در نســـاجی و به 
ثمر رســـاندن گل هایـــی برای این تیم، نشـــان 
داد که همچنـــان یک خارجی خـــوب در لیگ 
برتـــر اســـت و البته بـــا اراده. جالب اســـت که 
یامـــگا در اولین حضـــورش مقابل اســـتقلال، 

دروازه ایـــن تیـــم را باز کرد.
 

استقلال خوزستان با 4 خارجی موفق
اســـتقلال خوزســـتان در نیم فصل گذشته 
رقابت هـــا چهـــار بازیکـــن خارجی داشـــت 
کـــه نه تنهـــا ایـــن بازیکنـــان موفـــق بودند، 
بلکـــه اســـتقلال خوزســـتان برعکس فصل 
گذشـــته نســـبتاً نتایج خوبی را کسب کرده 
و بـــا 18 امتیـــاز در رده یازدهـــم قـــرار گرفته 
است. استقلال خوزســـتان از تیوی بیفوما، 
کاینا نونس، ســـاویو روبرتـــو و دیمیتریوس 
چاتریســـیاس اســـتفاده کـــرده کـــه بیفوما 
موفق تریـــن بازیکـــن این تیم بوده اســـت.

 
گلر خیبر، بدترین خارجی نیم فصل

تونـــی باتیســـتا دروازه بـــان خیبـــر خرم آباد را 
می تـــوان بدترین خارجـــی لیگ برتـــر فوتبال 
کشـــورمان در نیم فصـــل اول ایـــن رقابت هـــا 

دانســـت. این دروازه بان خارجی خیبر، در 13 
بازی بـــه میـــدان رفتـــه و 18 گل دریافت کرده 
اســـت کـــه از میانگین هـــر بازی یـــک گل هم 
بیشـــتر می شـــود. این در حالی است که پولی 
دروازه بان نســـاجی 10 گل، یوسوپوف فولاد 14 
گل و ماردن چادرملـــو 11 گل دریافت کرده اند.

 
خفن های خارجی نیم فصل

اســـتیون انزونـــزی بازیکن خارجی ســـپاهان 
و گائـــل کاکوتـــا بازیکـــن خارجـــی اســـتقلال 
ح شـــاغل در نیم فصـــل  از بازیکنـــان مطـــر
گذشـــته لیگ برتـــر بودنـــد. انزونـــزی در تیم 
ملی فرانســـه بـــازی کـــرده و در جـــام جهانی 
هم حضور داشـــته اســـت. کاکوتای اســـتقلال 
هـــم در تیم بزرگـــی مثل چلســـی بـــه میدان 
رفته اســـت هر چند این بازیکن در اســـتقلال 

نتوانســـته خـــوب ظاهر شـــود.
 

بیشترین دقایق بازی
غیـــر از دروازه بانـــان تیم های نســـاجی و فولاد 
که هـــر 15 بازی را حضور داشـــتند، از بازیکنان 
خارجـــی ایـــن نیم فصـــل، عثمـــان اندونـــگ 
از گل گهـــر و موســـی کولیبالـــی از فـــولاد بـــا 
1260 دقیقـــه بـــازی بیشـــترین دقایق بـــازی را 
داشـــته اند، البتـــه ریـــکاردو آلـــوز تراکتور هم 

1258 دقیقـــه بـــازی کرده اســـت.
 

اشترکالی؛ بهترین بازیکن نیم فصل
تومیسلاو اشـــترکالی بازیکن و مهاجم تراکتور 
را باید بهترین بازیکن خارجـــی نیم فصل اول 
دانســـت. ایـــن بازیکن توانســـته عـــلاوه بر به 
ثمر رســـاندن 6 گل، ســـه پاس گل را هم برای 
دیگـــر مهاجمـــان تراکتـــور ایجاد کنـــد. البته 
تیـــوی بیفومـــا بازیکن اســـتقلال خوزســـتان 
هم یکـــی از بهترین ها بـــوده. ایـــن بازیکن 4 
گل برای اســـتقلال خوزســـتان به ثمر رســـاند 
و دو پـــاس گل هـــم در طـــول ایـــن بازی هـــا 

داشـــته است.

بررسی کارنامه بازیکنان خارجی لیگ برتر در نیم فصل

اشترکالیبااقتداردرصدرمیتازد

پنجشنبه   20 دی1403  شماره 7741

برنامه لیگ برتر

هفته شانزدهم
دوشنبه 1 بهمن

15:30  ................................. گل گهرسیرجان- ملوان
خیبر خرم آباد – هوادار .................................... 16:00
16:00  ...................  آلومینیوم اراک - استقلال خوزستان
16:45  ............................ استقلال - شمس آذر قزوین

سه شنبه 2 بهمن
چادرملو اردکان  - سپاهان................................  15:00
16:00  .................................. تراکتور - مس رفسنجان
16:45  ................................. ذوب آهن – پرسپولیس
17:00  ..................................  فولاد - نساجی مازندران

هفته هفدهم
شنبه 6 بهمن

15:45 .......................................... ملوان - استقلال
استقلال خوزستان - گل گهر.............................. 16:00

یکشنبه 7 بهمن
مس رفسنجان - فولاد..................................... 17:45
18:00 ....................................... پرسپولیس - تراکتور
سپاهان - خیبر خرم آباد................................... 18:00

 دوشنبه 8 بهمن
شمس آذر - چادرملو...................................... 15:30
16:00 ......................................... هوادار - ذوب آهن
16:45 ....................................... نساجی - آلومینیوم

اخراج اخطار پاس گل گل دقایق 
بازی

بازی 
ثابت

تعداد 
بازی نام بازیکن شماره 

پیراهن

 0  0  0  *10  1350  15  15 لوان پولی) نساجی(  27

 0  3  0  *14  1350  15  15 اوکتیر یوسوپوف)فولاد(  1

 0  2  0  0  1260  14  14 عثمان اندونگ)گل گهر(  5

 0  4  0  3  1260  14  14 موسی کولیبالی)فولاد(  5

 0  4  3  1  1258  13  14 ریکاردو آلوز)تراکتور(  10

 0  4  0  0  1181  12  14 دیدیه اندونگ)استقلال(  22

 0  1  2  1  1178  12  14 جلال الدین ماشاریپوف )استقلال(  77

 0  2  0  *11  1170  13  13 ادسون ماردن)چادرملو(  12

 0  2  0  *18  1170  13  13 تونی باتیستا)خیبر خرم آباد(  25

 0  2  3  6  1141  3  15 تومیسلاو اشترکالی )تراکتور(  19

 1  0  0  0  1119  12  13 گئورگی گولسیانی)پرسپولیس(  30

 0  3  0  *10  1080  12  12 آلکسیس گندوز)پرسپولیس(  1

 2  2  3  0  1080  11  13 ایگور پوستونسکی)تراکتور(  8

 0  2  11  2  1055  10  13 رافائل سیلوا)استقلال(  55

 0  3  0  1  1023  11  12 ویکتور ماتیوس)چادرملو(  34

 0  4  2  4  955  8  12 تیوی بیفوما)استقلال خوزستان(  23

 0  4  1  0  860  4  13 برایان دابو)سپاهان(  6

 0  1  1  0  859  4  14 سباستین 
اسپاهیو)مس رفسنجان(  8

 0  1  0  1  840  9  11 کوین بولی)خیبر خرم آباد(  91

 0  2  1  2  829  6  11 اوستون اورونوف)پرسپولیس(  70

 0  0  0  1  827  8  12 کوفی شولز)مس رفسنجان(  44

 0  2  0  1  795  0  13 ماتیوس سانتوس)چادرملو(  11

 0  1  1  1  788  6  12 استیون انزونزی)سپاهان(  15

 0  1  0  0  763  5  13 نوید کومار)شمس آذر(  20

 0  1  1  2  718  6  9 کوین یامگا)نساجی(  30

اقامت در ایران دلنشین است

بیفوما: نمی دانم نیم فصل دوم در چه تیمی بازی می کنم

 تیـــوی بیفومـــا مهاجـــم تیـــم فوتبال اســـتقلال 
خوزســـتان در نیم فصـــل اول رقابت هـــای لیگ 
برتـــر عملکـــرد خوبـــی را از خـــود بـــه نمایـــش 
گذاشـــت و تبدیل به یکی از ســـتاره های این تیم 
شد. شروع درخشـــش این بازیکن از هفته سوم 

بود که در نیمه دوم بازی با اســـتقلال تهران وارد 
زمیـــن شـــد و توانســـت دقایقی بعـــد روی ضربه 
ایســـتگاهی گل پیروزی بخـــش تیمـــش را به ثمر 
برســـاند. این بازیکن در نیم فصل برای استقلال 
خوزســـتان ۱۲بازی انجـــام داد و ۳گل نیز به ثمر 
رســـاند و یک پاس گل نیز به نـــام خود ثبت کرد. 
همین آمار خـــوب از این بازیکن باعث شـــده تا 
مورد توجـــه تیم های بـــزرگ لیگ برتـــر از جمله 
فولاد، ســـپاهان، اســـتقلال تهران و پرسپولیس 
واقع شـــود. او که این روز ها در تعطیلات اســـت 
در گفت وگویـــی اختصاصـــی با ایران ورزشـــی از 
نامشـــخص بـــودن وضعیتـــش بـــرای نیم فصل 

دوم خبر داد.
 سال نو بر شما مبارک شد، اوضاع برای شما 

چطور است؟
ممنونم امیدوارم حال همه خوب باشد.

  نزدیک به 6 ماه در ایران زندگی کردی، از 
شرایط زندگی در ایران بگو.

ایـــران کشـــور بســـیار خوبـــی اســـت و اقامـــت 
دلنشـــینی در ایران داشـــتم اما چیـــزی که توجه 
مـــن را جلـــب کـــرده ســـبک رانندگـــی ایرانی ها 
عجیب اســـت. انگار در ایران همـــه یک پا راننده 

فرمـــول یک هســـتند!
  در رسانه ها اخباری مبنی بر انتقال تو به 

پرسپولیس و سایر تیم ها می شنویم و حتی 
شنیده شده که به فکر ترک فوتبال ایران 
هستی. در مورد شرایط مالی باشگاه تان 
هم اطلاع دارم که پرداخت ها به گونه ای 
بوده که می توانید فسخ یک طرفه انجام 

دهید. نظرت در مورد آینده چیست؟
بلـــه، واقعیتش را بخواهید هنـــوز برای نیم فصل 
دوم تصمیمـــی نگرفتـــم و نمی دانـــم بـــرای چه 
تیمی بـــازی خواهـــم کرد امـــا ابتـــدا می خواهم 
به ایران برگـــردم و با مدیـــر برنامه هایم صحبت 
کنـــم و تصمیم گیـــری بـــرای نیم فصـــل دوم را با 

مشـــورت او انجـــام می دهم.

 گزارش یک

جعفر برزگر
روزنامه نگار

مصاحبه اختصاصی

            علامت)*( نشان دهنده تعداد گل های دریافتی است.

           یک گل زده کاینا نونس بازیکن استقلال خوزستان گل به خودی است.

اخراج اخطار پاس گل گل دقایق 
بازی

بازی 
ثابت

تعداد 
بازی نام بازیکن شماره 

پیراهن

 0  1  2  0  692  0  12 لوسیانو پریرا) فولاد(  29

 0  1  1  0  661  2  13 گائل کاکوتا)استقلال(  21

 0  3  2  1  639  2  9 کاینا نونس)استقلال خوزستان(  9

 0  0  0  0  634  7  8 آنتونی آکومو)خیبر خرم آباد(  15

 0  1  0  1  632  2  9 ساویو روبرتو)استقلال خوزستان(  10

 0  3  0  0  619  2  12 گریگول چابرادزه)ذوب آهن(  35

 1  1  1  1  590  5  10 ایوب العملود)پرسپولیس(  20

 1  0  2  0  566  1  12 اریک بایناما) گل گهر(  90

 0  1  0  0  561  5  9 وحدت هنانوف)سپاهان(  66

 0  0  0  0  495  0  11 گوستاوو بلانکو)استقلال(  19

 0  0  0  0  467  0  11 علا الدالی)چادرملو(  9

 0  1  2  0  390  0  9 ابوبکر کامارا)سپاهان(  47

 0  0  0  0  353  0  9 اوا وانکوای)مس رفسنجان(  19

 0  2  1  0  284  0  10 منتظر محمد)نساجی(  13

 0  1  0  0  270  0  8 والاس آلمیدا)چادرملو(  8

 1  0  1  0  268  1  4 آلکساندر مرکل)نساجی(  52

 0  1  0  2  244  0  8 گوستاو واگنین)گل گهر(  11

 0  0  0  0  230  0  7 سامبو بولی)گل گهر(  40

 0  1  0  0  186  0  4 بیمنی یامانا)ذوب آهن(  28

 0  0  0  0  186  1  5 محمد مامون عیسی)نساجی(  9

 0  0  0  1  170  0  8 سیلوا گونزالس)چادرملو(  23

 0  0  2  0  167  0  7 لوکاس ژوائو)پرسپولیس(  31

 0  0  0  1  116  0  3 مسعود جوما)استقلال(  91

 0  0  0  0  116  1  5 چاتریسیاس)استقلال خوزستان(  85

 0  0  0  0  113  0  6 سوکول چیکالشی)تراکتور(  37

آرین برزگر
روزنامه نگار

محمدرضا رحیم پور
روزنامه نگار



ناصر قراگزلو
خبرنگار

گفت وگو

خ اردوگاه سر

بعضی ها به سرمربیگری باقری حسادت می کنند

محرمی:آقاکریمراراضیمیکنم

به  محرمی  مجتبی  حرف های  خواندن 
جذاب  همیشه  کلامش  صراحت  خاطر 
بوده و به دل هواداران فوتبال می چسبد. 
خ ها  سر بق  سا لی  جنجا  8 با  حبه  مصا
تیم  ین  ا ن  مو ا پیر ت  قا تفا ا ه  ر با ر د ا  ر

می خوانید:

تبریک آقا مجتبی، از زمانی 
که به عنوان استعدادیاب و 
مسئول نظارت بر تیم های 
پایه باشگاه معرفی شدید 

نتوانستیم با شما حرف بزنیم. 
در این مدت واقعاً استعدادی را 

معرفی کرده اید؟
تیم های  همه  حقیقتاً  اما  ممنون  خیلی 
در  و  می کنند  کار  عالی  پرسپولیس  پایه 
جدول یا اول هستند یا دوم. خدا را شکر 
که وضعیت شان عالی است و خوب پیش 
و  دارد  خوشحالی  جای  واقعاً  می روند. 
باشگاه را به داشتن پشتوانه خوب دلگرم 
ساخته است. در مورد استعدادهایی هم 
بزنم  حرفی  نمی توانم  من  پرسیدید  که 
چون هر چیزی قانونی دارد و اگر اسمی 
آورده شود شاید خیلی درست نباشد اما به 
 هر حال در تیم های پایه کارها خوب انجام 

می شود.
این روزها همه اهالی فوتبال 

خصوصاً پرسپولیسی ها به 
دنبال این هستند که کریم 

باقری رضایت دهد و سرمربی 
شود. با آقاکریم صحبتی 

نداشتید؟

هنوز با آقا کریم صحبت نکردم اما همین 
امروز و فردا حتماً سرتمرین می روم و با او 
حرف می زنم چون من هم مثل بقیه خیلی 
دوست دارم کریم به عنوان سرمربی بماند 

و این خواسته قلبی من است.
یعنی متقاعدش می کنید؟

آقا کریم محبوب همه پرسپولیسی ها است 
و دیدید که در دو بازی که سرمربی بود 
چه نتایجی گرفت و همه پرسپولیسی ها 

خوشحال شدند.
اما بعضی ها معتقدند هنوز اول 

راه سرمربیگری ایشان است 
و می ترسد اگر در بازی های 

سخت بعدی نتیجه نگیرد با 
حیا کن رها کن مواجه شود.

که  ولاً  ا  . ست ا حرفی  چه  ین  ا قا  آ نه 
پرسپولیس برنده می شود اما اگر هم یک 
آقا  به  هواداری  هیچ  نشود  برنده  درصد 
کریم حرفی نخواهد زد و هیچ پرسپولیسی 
همیشه  داد.  نخواهد  شعار  ایشان  علیه 
اول کار هم سخت است مثلاً کالدرون و 
راه شاید  ابتدای  بقیه سرمربیان هم در 

همین دغدغه ها را داشتند اما وقتی تیم با 
هدایت آقا کریم 5 گل می زند کسی اصلاً 
فکر بد راجع به کریم نمی کند. اصلاً این 
چه حرفی است که می زنید چون در تیم و 
باشگاه پرسپولیس همه دوستش دارند اما 

بعضی از حسادت ها هم وجود دارد.
البته آقا کریم بعد از هر بازی 

صراحتاً گفته سرمربی نخواهد 
شد.

برای اینکه در کنفرانس های خبری اینقدر 
روی او فشار می گذارند و ایشان را سؤال 

پیچ می کنند که آیا سرمربی می شوید؟ تیم 
را قهرمان می کنید؟ و از این جور حرف ها 

که او هم آنطور حرف می زند.
در بخشی از صحبت تان به 
بعضی از حسادت ها اشاره 

کردید.
الان نمی خواهم خیلی در این مورد حرف 
بزنم اما بعضی از دوستان ما حسادت هایی 
دارند که چرا کریم هست و باید سرمربی 
بماند اما گفتم حرف همه هواداران این 

است که ایشان به عنوان سرمربی بماند.

شما به خاطر ارادت قلبی 
که دارید دائم از آقا کریم 

حمایت می کنید اما او حتی 
با وعده باشگاه که گفته دو 

مربی خارجی هم برای کمک 
به کادر اضافه خواهند کرد به 

سرمربیگری راضی نشده؟
به فرد  نیاز  برنده می شود  تیمی که دارد 
دیگری ندارد. من که کاپیتان پرسپولیس 
او  چون  بگویم  بد  کریم  از  نباید  بودم 
بازیکن و مربی خوبی است و من از او جز 

شایستگی چیز دیگری سراغ ندارم.
یعنی معتقدید آقا کریم 

می تواند در آزمون سخت 
سوپرجام موفق باشد؟

چرا شما دائم از کلمه »می تواند« استفاده 
می کنید؟ چرا نتواند؟ آقا کریم در فوتبال ما 
بهترین است و حتماً پرسپولیس با هدایت 

ایشان در سوپرجام قهرمان خواهد شد.
اما سپاهان در بازی لیگ این 

فصل پرسپولیس را شکست داد.
اولاً که در آن بازی گاریدو سرمربی بود ضمن 
اینکه پرسپولیس ده نفره شد وگرنه بباز 
آن بازی نبودیم چه بسا که دیدید حتی با 
فرصت  سه  دو  هم  شدن  نفره  ده  وجود 

گل داشتیم.
اگر به هر دلیل باز هم کریم 

قبول نکند چه؟
حرف من آقا کریم است اما ترزیچ سرمربی 
قبلی دورتموند مربی خیلی خوبی است. 
جدا از این حرف من می گویم پرسپولیس 
آقا کریم در همه جام ها  با سرمربیگری 
تیم  شخصیت  چون  شد  خواهد  موفق 
پرسپولیس، سرمربی و بازیکنانش قهرمانی 
است. اصلاً شما مگر تیمی را سراغ دارید که 
به اندازه پرسپولیس قهرمانی کسب کرده 
باشد پس در قدرت پرسپولیس و آقا کریم 

شک نکنید.

گذشته  وز  ر چند  در  لیس  پرسپو باشگاه   
کمیته ای پنج نفره را برای انتخاب سرمربی 
شامل  کمیته  این  کرد.  معرفی  خود  جدید 
رضا درویش، افشین پیروانی، حمید استیلی، 
کریم باقری و مهرداد خانبان بود اما با گذشت 
زمان، تغییراتی در این کمیته به وجود آمد که 
نشان دهنده پیچیدگی های داخلی باشگاه و 
از عدم توافق در مسائل  چالش های ناشی 

مدیریتی است.
افشین  خروج  توجه،  جالب  مسأله  اولین   
پیروانی از فرایند انتخاب سرمربی جدید بود. 
جلسات  در  تنها  نه  که  کرده  اعلام  پیروانی 

انتخاب سرمربی شرکت نخواهد کرد، بلکه 
نظری نیز نخواهد داد. این خبر نشان دهنده 
عدم هماهنگی در فضای داخلی این کمیته 
اثر این تصمیم، کمیته به سه عضو  بود. در 
فرایند  بر  که  مهم  تغییر  یک  شد؛  محدود 
تصمیم گیری و سرنوشت تیم تأثیرگذار خواهد 

بود.
 حمید استیلی نیز به عنوان یکی از اعضای 
دیگر این کارگروه در تلاش برای بازگرداندن 
یحیی گل محمدی به پرسپولیس، قدم هایی 
اما این تلاش ها به نظر یک طرفه  برداشت. 
به نظر می رسد  ناکام ماند. در عین حال  و 

مدیران باشگاه حمایت لازم را از او نداشتند 
و در نتیجه، استیلی به فکر کناره گیری از این 
کمیته فنی افتاد. البته که تصمیم استیلی برای 
کناره گیری، علامت روشنی از عدم انسجام در 
باشگاه پرسپولیس است چرا که حتی قادر به 
حفظ یک کمیته یکپارچه و منجسم چند روزه 
برای انتخاب سرمربی نیست و این کمیته در 

حال حاضر از بین رفته است.
 البته این وضعیت نامناسب نمایانگر ضعف در 
تعیین استراتژی و هدفگذاری صحیح باشگاه 
برای یکی از مهم ترین و حساسیت برانگیزترین 
وظایف مدیریت است و به نظر می رسد در این 

به  حمایت  عدم  و  داخلی  اختلافات  مورد، 
بهینه سازی نتایج منجر نشده است.

 مشکل اصلی در اینجا این است که هر یک از 
اعضای کمیته از دیدگاه خود به موضوعات نگاه 
می کنند و به نظر می رسد هدف مشترکی برای 
رسیدن به یک نتیجه مطلوب در اختیار ندارند.
 در نهایت، انتخاب سرمربی برای پرسپولیس 
حیاتی است و نیازمند همدلی و همکاری تمامی 
اختلافات  این  اگر  اما  است  کمیته  اعضای 
همچنان ادامه پیدا کند، ممکن است شاهد 
ه  شگا با ین  ا ی  برا ی  ب تر مطلو نا ضعیت  و

پرطرفدار باشیم.

 فرصت کارگروه برای معرفی سرمربی تمام شد

انتخاب نهایی با درویش
 پروسه انتخاب ســـرمربی پرسپولیس همان 
طور که تصور می شـــد طولانی و طاقت فرســـا 
شـــد. البته که از ابتدا هم مشـــخص بود این 
کار بـــه خاطر حساســـیت ها و حواشـــی اش 
زمانبر خواهد شـــد امـــا 17 روز بعـــد از رفتن 
گاریدو از ایران باشـــگاه پرســـپولیس حتی به 

یـــک گزینه نزدیک هم نشـــد.
تـــا روز گذشـــته هـــر گزینـــه ای کـــه کارگـــروه 
فنـــی بررســـی و به هیـــأت مدیره اعـــلام کرد 
وتـــو شـــدند. آخرین هایش پاتریـــس بومل 
فرانســـوی بـــود کـــه رد شـــد و بعـــد از او یک 
فرانســـوی دیگـــر به نـــام یولین اســـتفن هم 
نهایی نشـــد چـــرا که ایـــن مربی هـــم  طلب 

قـــراردادی 2 میلیـــون دلاری داشـــت.
دیـــروز در رســـانه ها از ســـرگی یاکیروویـــچ 
کروات و کیکه ســـانچس فلورس اسپانیایی 
هـــم نامی به میـــان آمد اما اینها هم نشـــدنی 
هســـتند. در عین حال باشـــگاه ســـعی دارد 
روی یکـــی دو گزینـــه دیگـــر هـــم کار کنـــد و 
تـــلاش کـــرده نـــام آنها بـــه بیـــرون درز نکند 
اما بعید اســـت مذاکـــره با آنها هـــم فرجامی 

داشـــته باشد.
در عین حـــال از آنجایی کـــه فرصت کارگروه 
فنی برای بررســـی گزینه ها به پایان رسیده از 
دیروز رضا درویش رأســـاً وارد کار شد تا دست 
به انتخـــاب نهایی بزند. بـــدن ترتیب او یک 

بار دیگـــر گزینه های شـــدنی کـــه در روزهای 
اخیر بحث شـــان باز بوده را بررســـی خواهد 
کرد و شـــاید به انتخاب نهایی هم برســـد. از 
طرفـــی مدیران باشـــگاه پرســـپولیس تلاش 
داشـــتند انتخـــاب ســـرمربی تـــا آخـــر هفته 
جاری یعنـــی امروز)پنجشـــنبه( نهایی شـــود 

که بعید اســـت این گونه شـــود.
همچنیـــن بـــه نظر می رســـد بـــا شـــرایط به 
وجـــود آمده و رد شـــدن گزینه هـــای خارجی 
توســـط مدیـــران باشـــگاه یـــا رد پیشـــنهاد 
توســـط گزینه ها، باشگاه پرســـپولیس در راه 
جذب ســـرمربی خارجـــی ناکام بمانـــد. این 
اتفـــاق در حالـــی رخ می دهـــد کـــه از ابتدای 

هفته مدیران باشـــگاه تأکید داشـــتند حتماً 
ســـرمربی خارجـــی انتخـــاب می کنیـــم امـــا 
اینطـــور کـــه به نظـــر می رســـد دوبـــاره بعد از 
ناکامی باشـــگاه در راه یافتـــن بهترین گزینه 
خارجـــی، احتمـــال رویکرد به مربـــی داخلی 

تقویت شـــده اســـت.
برخی مدیران باشـــگاه پرسپولیس می گویند 
منطقی اســـت کـــه در نیم فصـــل دوم با یک 
مربی ایرانی آشـــنا به فوتبـــال خودمان ادامه 
دهیـــم و برای فصـــل بعد ســـرمربی خارجی 
بیاوریـــم امـــا بعـــد از رد چندبـــاره پیشـــنهاد 
باشـــگاه به کریم باقری فعلاً گزینه مشـــخص 

داخلی هم وجـــود ندارد.

ل  تبا فو ن  ا ر ا د ا هو ن  ا عنو به  شما 
یا  ل  ئا ر  ، منچسترسیتی ور  لیز نا آ یا  آ

بایرن مونیخ را می شناسید؟
د  ا مهرد نام  که  ست  ا ی  هفته ا چند 
خانبان به عنوان آنالیزور پرسپولیس در 
محافل ورزشی بیشتر از همیشه به گوش 
می رسد اما نکته جالب توجه تغییرات 
عمده ای است که او در نقش خود ایجاد 
کرده و به نظر می رسد تفاوت های بنیادی 
با آنالیزورهای معتبر در سایر باشگاه های 

بزرگ دنیا داشته باشد.
این روزها در باشگاه های معتبر جهانی، 
آنالیزورها به طور عمده وظایف خاصی 
و  ن  یکنا ز با عملکرد  تحلیل   : رند ا د
تیم های حریف، بررسی ویدیوها و کمک 
به اعضای کادرفنی در بهبود عملکرد تیم. 
در این میان مهرداد خانبان به عنوان 
به تدریج نقش  پرسپولیس،  آنالیزور 
بیشتری فراتر از آن چیزی که از او انتظار 

می رود، برعهده گرفته است.
رسمی  غیر به طور  ن  خانبا قع  ا و ر  د
به عنوان یک فراآنالیزور عمل می کند 
خود  اصلی  وظیفه  می رسد  نظر  به  و 
را فراموش کرده و به جای برش زدن 

ویدیوهای عملکرد تیمی، در کارگروه 
انتخاب مربی حضوری فعال دارد. این 
موضوع نه تنها اصول رایج را زیر سؤال 
می برد بلکه می تواند به منافع کل باشگاه 

آسیب بزند.
در فوتبال حرفه ای، وظیفه آنالیزورها 
عمدتاً محدود به تجزیه و تحلیل داده ها 
و عملکرد بازیکنان است اما خانبان با 
ورود به امور فنی و انتخاب مربی، به 
نوعی از حیطه وظایف خود فراتر رفته 
است. گزارش ها حاکی از آن است که وی 
به صورت شخصی به دنبال گزینه های 
مورد نظر برای تصدی پست مربیگری 
است که می تواند حیطه های مدیریتی 

را نقض کند.
اعتراض  با  موضوع  این  نیز  پیش تر 
سرخپوشان  وقت  سرمربی  گاریدو، 
همراه شده بود و حالا با رفتن گاریدو، 
خانبان بدون محدودیت در پرسپولیس 

جولان می دهد.
به طور خلاصه، این حالت می تواند برای 
پرسپولیس یک عامل خطرناک باشد. 
اگر این روند به همین شکل ادامه یابد 
و خانبان به عنوان یک قدرت فراقانونی 

در باشگاه باقی بماند، ممکن است در 
آینده این تصمیمات غیررسمی و خارج 
از چهارچوب، مشکلات جدی تری برای 
همچنان  باشد.  داشته  همراه  به  تیم 
که گاریدو به عدم اعتماد خود به این 
رویه اشاره کرده بود، نیاز به بازنگری و 
مدیریتی صحیح در این خصوص بشدت 

احساس می شود.
بنابراین، آنچه در اینجا باید در نظر گرفته 
شود، اهمیت حفظ حدود و مرزهای 
وظایف در هر نقشی است. اگر خانبان و 
سایر افراد در این نوع موقعیت ها به درک 
درستی از حدود وظایف خود نرسند، 
ممکن است در آینده ای نزدیک دچار 
عواقب جدی شوند که می تواند بر آینده 

تیم تأثیر بگذارد.

 از زمانی که رضا درویش در نشســـت 
خبـــری مربـــوط بـــه تمدید قـــرارداد 
اوســـتون اورونـــوف اعـــلام کـــرد که 
طـــی هفتـــه آتـــی، تکلیف ســـرمربی 
پرســـپولیس مشـــخص خواهد شـــد 
بیـــش از یـــک هفتـــه می گـــذرد اما تا 
ایـــن لحظـــه هـــواداران پرســـپولیس 
چهره ســـرمربی خود را نشـــناخته اند 
و نـــه تنهـــا مذاکرات بـــا مربیـــان به 
مرحله نهایی نرســـیده، کـــه اعضای 
مختلـــف باشـــگاه در انتخـــاب گزینه 
نهایـــی بـــرای هدایـــت پرســـپولیس 
اختـــلاف نظـــر دارنـــد. بجـــز بحـــث 
انتخـــاب مربـــی، مدیریـــت باشـــگاه 
ســـایر  بـــه  عمـــل  در  پرســـپولیس 
وعده هـــای خـــود نیـــز موفـــق عمل 
نکـــرده و اردوی نیم فصل این تیم که 
قرار بود در قطر و به شـــکل رایگان با 
هزینه باشـــگاه الوکره برگزار شود نیز 
لغو شـــده اســـت. همچنیـــن تکلیف 
لیســـت مـــازاد باشـــگاه و خریدهای 
جدیـــد تیم نیز مشـــخص نیســـت و 
پیشنهاد رسمی باشـــگاه برای جذب 
عـــارف ایمن، ســـتاره لیـــگ مالزی از 

ســـوی باشـــگاه جوهـــور دارالتعظیم 
رد شـــده و کمـــاکان اســـتراتژی نقل 
و انتقالاتـــی باشـــگاه بـــا توجـــه بـــه 
مشـــخص نبودن کادر فنی مشخص 
نیســـت. کادر فنـــی جدیـــد تیـــم نیز 
بـــرای یافتـــن نقـــاط قـــوت و ضعف 
بازیکنـــان تیـــم در تمرینـــات، نیاز به 
زمـــان دارد و احتمـــال اینکه لیســـت 
مازاد پرســـپولیس خیلـــی زود اعلام 
شود تا باشـــگاه تکلیف خود را بداند، 

بســـیار کم اســـت.
 ایـــن در حالیســـت که پرســـپولیس 
حاضـــر  تیم هـــای  بیـــن  بی اغـــراق 
در لیـــگ برتـــر، ســـخت ترین برنامه 
را بـــرای آغـــاز نیم فصـــل دوم دارد. 
بـــا  بایـــد  بعـــد،  ۹ روز  پرســـپولیس 
ســـپاهان در ســـوپرجام فوتبال کشور 
رقابت کند که این مســـابقه از لحاظ 
روانـــی، تأثیر زیادی روی شـــرایط تیم 
در ادامـــه فصـــل خواهـــد داشـــت. 
پس از این مســـابقه، پرســـپولیس در 
اصفهـــان میهمان ذوب آهن اســـت، 
به مصـــاف تراکتـــور مدعی مـــی رود، 
در اهـــواز بـــا فـــولاد آمـــاده یحیـــی 

گل محمـــدی دیدار می کنـــد و پس از 
آن، در ورزشگاه کینگدام آرنای ریاض 
میهمـــان الهـــلال عربســـتان خواهد 
بود. ایـــن برنامه ســـخت، بـــا جدال 
مقابـــل گل گهـــر، ســـپاهان در جـــام 
حذفی، النصر عربســـتان، آلومینیوم 
در اراک و دربـــی نیـــز تکمیل خواهد 
شـــد تـــا ایـــن برنامه، بـــه طـــور کامل 
شرایط و سرنوشت ســـرمربی جدید 
پرسپولیس را رقم بزند. برنامه ای که 
به نظر نمی رســـد تـــا امـــروز، مدیران 
پرســـپولیس فکری به حـــال آن کرده 
پایتخـــت،  سرخپوشـــان  و  باشـــند 
بیـــش از هـــر چیز دیگـــری زمـــان را 
برای آماده ســـازی مناســـب برای این 

رقابت هـــا از دســـت داده اند.

 آنالیزور پرسپولیس یا موتور جست وجوی سرمربی

منشاء قدرت فراقانونی خانبان کجاست؟
تقویم ترسناک بازی های پرسپولیس در بهمن 1403

به تونل وحشت خوش آمدید!

 با گندوز و گولسیانی 
تمرین کامل شد

پرسـپولیس تمرین دیروز خود را از سـاعت 11 در زمین 
شـماره ۳ مجموعـه ورزشـی آزادی و بـا ترکیـب کامـل 
بازیکنان خارجی شروع کرد که 7۰ دقیقه طول کشید.
برنامـه دیـروز دو بخش کلی داشـت. در بخش ابتدایی 
بازیکنان به تمرینات بدنی چون کار با وزنه و تجهیزات 
پرداختند و در بخش دوم؛ پاسـکاری کوتاه و ترکیبی و 

فوتبال درون تیمی به انجام رسـید.
گئورگی گولسـیانی و الکسـیس گندوز طبق هماهنگی 
قبلـی از دیـروز بـه تمرینـات اضافه شـدند که بـا تکمیل 
شـدن جمـع خارجی هـا، رقابـت بیـن بازیکنـان هـم 
بیشـتر بـالا گرفـت و همین امر کـری خوانـی در جریان 
بـازی فوتبـال را بیشـتر کـرد کـه در نهایت قرمزهـا پیروز 

شدند.
وحیـد امیـری همچنان انفرادی تمریـن می کند و البته 
ملی پوشـان جـوان هـم به جهـت حضـور در اردوی تیم 

ملی، غایب تمرینات هسـتند.
 

 دعوت از هواداران خانم 
برای بازی بانوان

تیـم بانوان پرسـپولیس قهرمان نیم فصل لیگ دسـته 
اول فوتبال بانوان کشـور، امروز از سـاعت 11:۳۰ دقیقه 
در ورزشـگاه شـهید درفشـی فر میزبـان پـاس همـدان 

است.
هیـچ  در  پرسـپولیس  هـواداری  سـکوهای  معمـولاً 
مسـابقه و هیـچ ورزشـگاهی در داخـل و خارج از کشـور 
خالـی نبـوده و نیسـت و هـواداران آقـا و بانـو همیشـه با 
حمایت هـای خود تیم محبوبشـان را مورد تشـویق قرار 
داده و می دهنـد. تیـم بانـوان پرسـپولیس هم اکنـون 
صدرنشین گروه خود در لیگ دسته اول فوتبال بانوان 
کشـور اسـت و بـرای صعـود بـه لیـگ برتـر بـه حمایـت 
هـواداران بانـوی خـود نیـاز دارد. باشـگاه پرسـپولیس 
از هـواداران بانـو خواسـته تیـم بانـوان را در ایـن بـازی 
حسـاس تنهـا نگذارنـد و امـروز بـا حضـور در ورزشـگاه 

درفشـی فر از ایـن تیـم حمایـت کننـد.
گفتنی اسـت اخیـراً خانم مارال اسـماعیل نیا به عنوان 
بانـوان پرسـپولیس  تیـم  فیزیوتراپیسـت مخصـوص 
مشـغول بـه کار شـده و امـور درمانـی بازیکنـان ایـن تیم 
غیر از کلینیک پرسپولیس واقع در ورزشگاه درفشی فر 

در کلینیـک ایشـان هـم انجام می شـود.
 

 برد 5 گله جوانان 
بدون 6 بازیکن محروم

جوانـان سـرخپوش، دیـروز در چهارچـوب دیدارهـای 
هفته بیسـت و سـوم لیـگ برتر جوانان تهـران در خانه 
حریـف خـود، پیـروزان ورزش، بـه میـدان رفتنـد کـه 
ایـن پیـکار بـا پیـروزی 5 بـر صفـر سـرخ ها همـراه شـد. 
شـاگردان بهـادر عبـدی در حالـی ایـن پیـروزی توفانـی 
را رقـم زدنـد کـه ۶ بازیکن تیـم از جملـه دروازه بان های 
یـک و دو در دوره محرومیـت بـه سـر می برنـد. بـا وجود 
ایـن بازیکنـان جایگزیـن نشـان دادنـد فاصلـه چندانی 
بـا همبازیـان خـود ندارنـد و بـا صحبت هـای حسـین 
بادامکـی و سـرمربی، تیـم از نظـر روانـی هـم عملکـرد 

خوبـی را نشـان داد.
تیـم جوانان پرسـپولیس بـا این نتیجه 5۰ امتیازی شـد 
تـا در صـورت پیـروزی نزدیک تریـن رقیبـش در رقابـت 

ایـن هفتـه، فاصلـه ۴ امتیـازی را حفـظ کند.

مکاتبه با سپاهان برای صلح
هومـن هدایتـی دربـاره محکومیـت 1۰ میلیـارد تومانـی 
باشـگاه پرسـپولیس در قبـال انتقال فرشـاد احمدزاده 
از سـپاهان گفـت: مـا هنـگام انتقـال آقـای احمـدزاده 
از سـپاهان یـک مبلغـی را بایـد پرداخـت می کردیـم امـا 
بـا توجـه بـه ابهامـات مالـی در قـرارداد سـال دوم آقـای 
فرشـاد احمـدزاده بـا سـپاهان وارد یـک فـاز دیگـری 

شـدیم.
معـاون حقوقـی باشـگاه پرسـپولیس افزود: بـا توجه به 
نکاتی که در قرارداد سال دوم آقای احمدزاده بود برای 
پرداخت حق و حقوق مسـتلزم توافق و تفاهم طرفین 
اسـت کـه در حـال رایزنـی و مکاتبـه بـا باشـگاه سـپاهان 
هسـتیم. اگـر بـه تفاهـم لازم برسـیم، دیگـر پرونـده را 
پیگیـری نخواهیـم کـرد امـا اگـر ایـن اتفـاق رخ ندهـد 

پرونـده را بـه کمیتـه اسـتیناف می بریـم.

 عارف ایمن نشد
پرسپولیس برای بیفوما نامه داد

مخالفـت شـاهزاده جوهـور و مالـک باشـگاه جوهـور 
دارالتعظیـم مالـزی بـا جدایـی عـارف ایمـن حتـی بـا 
ردخواسـت رسـمی پرسـپولیس باعـث شـد سـرخ ها از 
جـذب ایـن وینگر مالزیایی عقب نشـینی کننـد. بعد از 
ایمـن فعـلا تنها گزینـه نقـل و انتقالاتی پرسـپولیس تی 
وی بیفومـا هافبـک موفـق اسـتقلال خوزسـتان اسـت. 
دیـروز سرپرسـت اسـتقلال خوزسـتان تأییـد کـرد کـه 
پرسپولیس برای جذب بیفوما به باشگاهش نامه داده 
و احتمـال نهایـی شـدن ایـن انتقـال وجـود دارد. البتـه 
ایـن به شـرطی اسـت که پرسـپولیس لـوکاس ژوائـو را از 
لیسـت خـود خـارج کند تا جا بـرای جذب یـک بازیکن 

داخلـی باز شـود.
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 عدم انسجام برای 
 به نتیجه رساندن 

یک مأموریت حساس
 استیلی هم از 

کارگروه فنی 
کنار رفت



نقل و انتقالات

اردوگاه آبی

از جدایی ستاره ها تا اشتباهات مهلک نکونام
با چشم باز حرکت کنید

در حالـــی که اســـتقلال به واســـطه اشـــتباهات نکونام 
نقل وانتقالات پیش فصل را خوب شـــروع نکرد، زمزمه 
جـــذب برخی بازیکنان ممکن اســـت این باشـــگاه را به 

همان سمت وسو ســـوق دهد.
در ایـــن روزهـــا، خبرهایـــی در خصوص مذاکـــره برای 
بازگشـــت عارف غلامی به گوش می رسد. در عین حال 
چند روز وقت اســـتقلال صرف جذب آرمین سهرابیان 
شـــد اما چند روز بعد مشـــخص شـــد که این بازیکن از 
منظـــر قانونی قـــادر به بازگشـــت به جمع آبی پوشـــان 
نیست. این مســـأله نشـــان می دهد که نقل وانتقالات 
اســـتقلال عمیقاً تحت الشـــعاع افراد غیره قـــرار گرفته 
و اطلاعات غلطی به باشـــگاه اســـتقلال داده می شود.
از ســـوی دیگر، تلاش هایی برای جذب مهدی تیکدری 
شـــده و مذاکراتی بـــا گل گهر انجام شـــده اســـت. این 
درحالی اســـت که وی پیشـــرفت محسوســـی از ابتدای 
فصل نداشـــته اســـت. این اتفاقـــات در کنار از دســـت 
دادن ســـاده حردانـــی و یامـــگا کـــه می توانســـتند در 
این فصـــل به کمـــک اســـتقلال بیایند، نشـــان دهنده 

محاســـبات غلط نقل وانتقالاتی اســـت.
شـــاید اگر درســـال های اخیر بازیکنان بزرگ به سادگی 
از اســـتقلال نمی رفتنـــد اکنـــون این مشـــکلات وجود 
نداشـــت و اســـتقلال بـــا حفـــظ ســـرمایه های خـــود 
می توانســـت، قهرمانـــی را تجربه کنـــد. بازیکنانی چون 
محبـــی، کریمـــی، قایـــدی و مجیـــد حســـینی اکنـــون 
نام شـــان از ســـوی هواداران مطرح می شـــود در حالی  
که باشـــگاه اســـتقلال قادر به بازگرداندن آنها نیســـت 
اما هریـــک از ایـــن نام ها می توانســـتند امـــروز به مدد 

آبی هـــا بیایند.
هرچند که مدیران اســـتقلال خود را در اشـــتباهاتی که 
غالباً از نکونام ســـر زده ســـهیم نمی دانند یـــا بازیکنانی 
کـــه قبلاً از این باشـــگاه رفتند دخلی بـــا مدیران کنونی 
ندارنـــد امـــا بـــه هرحـــال لازم اســـت تصمیم گیـــران 
اســـتقلال در نقـــل وانتقـــالات نیم فصـــل با چشـــم باز 

حرکـــت کنند.

رضاییان، هفتمین مدافع گلزن جهان

آمـــاری قابل توجه از رامین رضاییان منتشـــر شـــده که 
قطعـــاً نـــگاه موســـیمانه را نیز نســـبت به ایـــن بازیکن 
عـــوض خواهد کـــرد. براســـاس آمـــار منتشـــره رامین 
رضاییـــان، مدافـــع اســـتقلال، در ســـال 2024 یکـــی از 
گلزن تریـــن مدافعـــان فوتبال جهان شـــناخته شـــده 
است. بر اساس گزارش ســـایت فدراسیون بین المللی 
تاریـــخ و آمـــار فوتبـــال )IFFHS(، رضاییـــان بـــا به ثمر 
رســـاندن 11 گل در این ســـال، جایگاه هفتم در لیســـت 
گلزن تریـــن مدافعـــان دنیـــا را بـــه خـــود اختصـــاص 
داده اســـت. ایـــن در حالی اســـت که صدرنشـــین این 
جدول، بنجامین ماتـــا، بازیکن تیم ولینگتون المپیک 
نیوزیلنـــد، با 17 گل بوده و یوشـــکو گواردیـــول، مدافع 
منچسترســـیتی، بـــا 10 گل در جایـــگاه دهم قـــرار دارد. 
عملکـــرد رضاییان در ایـــن فصل همچنان مـــورد توجه 
هـــواداران و کارشناســـان اســـت. حضور او در لیســـت 
گلزن تریـــن مدافعان دنیـــا نشـــان دهنده توانایی های 
او در گلزنی اســـت، اما از زمانی که موســـیمانه ســـکان 
هدایت اســـتقلال را به دست گرفته، رضاییان بیشتر در 
کارهـــای دفاعی متمرکز شـــده تا نتواند شـــمار گل های 
زده خـــود را افزایـــش دهـــد. حال شـــاید تماشـــای این 
آمـــار موجـــب تغییر نگرش موســـیمانه نســـبت به این 

بازیکن شـــود.
 

مطالبات موسیمانه پرداخت شد
باشـــگاه اســـتقلال در اطلاع رســـانی جدید خود اعلام 
کرد مطالبات موسیمانه پرداخت شـــده است. باشگاه 
اســـتقلال در خصـــوص مطالبـــات پیتســـو موســـیمانه 
نوشـــت: »بعد از پرداخـــت ۲۰ درصد دیگـــر از مطالبات 
بازیکنـــان و کادرفنـــی ایرانـــی تیم اســـتقلال، مطالبات 
بازیکنـــان خارجـــی نیـــز پرداخت و بـــه روز شـــد اما در 
خصـــوص پرداخـــت مطالبـــات کادرفنـــی خارجـــی، از 
آنجایی  که دوبار مبلغ ارســـالی بـــرای بانکی در آفریقای 
جنوبـــی به حســـاب مبـــدأ مســـترد گردیـــد، از مربیان 
محترم درخواســـت شـــماره حســـاب جدیـــد در یکی از 
کشـــورهای حاشـــیه خلیج فارس یا کشـــورهای اروپایی 
گردیـــد که بعد از معرفی حســـاب بلافاصله برای آقایان 
موســـیمانه و ماهیر اقـــدام لازم انجام شـــد و بزودی در 
خصوص ســـایر اعضـــای کادرفنی نیـــز پرداخت صورت 

خواهـــد گرفت.«
 

 توجه رسانه آفریقایی 
به بدهی سرمربی استقلال

موســـیمانه  لبـــات  مطا خـــت  ا پرد ر  د کـــرد  یر د
نه تنهـــا بـــرای رســـانه های ایـــران جـــذاب اســـت 
بلکـــه رســـانه های آفریقایـــی نیـــز به ایـــن موضوع 
پرداخته اند. رســـانه soccer laduma اعلام کرده 
که باشـــگاه اســـتقلال و موسیمانه بر ســـر پرداخت 
حقوق دچـــار اختلاف شـــده اند که البتـــه این خبر 
بیش از حد از ســـوی رســـانه  کشور موســـیمانه داغ 
شـــده و باشـــگاه اســـتقلال در روز انتشـــار این خبر 
در رســـانه های آفریقایی توانســـت بدهی ســـرمربی 

خـــود را پرداخـــت کند.
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یادآوری این جمله: آقای فتح الله زاده، دست از سر استقلال بردار
چرا خطیر درباره استقلال حرف می زند؟

عصـــر دیـــروز وقتـــی علـــی خطیـــر از 
ســـاختمان فدراســـیون فوتبال خارج 
شـــد و برای بازتاب بیشتر مصاحبه اش 
در رســـانه ها شـــروع بـــه پاســـخگویی 
درباره ماجراهای اســـتقلال کرد، همه 
آنچه در ذهن هواداران این باشـــگاه از 
خود ســـاخته بود، از بین رفت. خطیر 
که همـــواره خود را مدیـــری تافته جدا 

بافتـــه و حرفـــه ای می نامید، بـــا ورود 
به مســـائل مربوط به اســـتقلال همه 
ادعاهایـــش را زیر ســـؤال بـــرد. خطیر 
اکنون در باشگاه نســـاجی مدیرعامل 
اســـت و لزومی ندارد به عنـــوان مدیر 
یـــک باشـــگاه رقیـــب بـــرای باشـــگاه 
اســـتقلال، دربـــاره مســـائلی کـــه در 
گذشته با این باشـــگاه داشته صحبت 
کنـــد. او باید به مانند یـــک مدیر عاقل 
و بالـــغ از کنـــار ســـؤالات مربـــوط بـــه 
باشـــگاه اســـتقلال عبـــور می کـــرد و 
گذشـــته  مســـائل  دربـــاره  صحبتـــی 

نمی کـــرد امـــا خطیر کـــه ظاهـــراً پا به 
عرصه انتخابات گذاشـــته تـــا احتمالاً 
به ســـود یکی از کاندیداها فضا ســـازی 
و  شـــمرد  مغتنـــم  را  فرصـــت  کنـــد، 
برخـــلاف فیرپلی عمل کـــرد و درحالی 
کـــه در یکی دیگر از باشـــگاه های لیگ 
برتـــری مســـئولیت دارد، بـــه صحبت 
دربـــاره باشـــگاه اســـتقلال پرداخـــت. 
ایـــن اظهـــارات می تواند دســـتمایه ای 
بـــرای نقـــد خطیر از ســـوی هـــواداران 
باشـــگاه نســـاجی و حتـــی مالـــکان و 
باشـــگاه  ایـــن  بـــالای  مســـئولان رده 

باشـــد و خطیر را بابـــت بی توجهی به 
چهارچوبـــی که یک مدیـــر باید رعایت 
کند، مورد بازخواســـت قـــرار دهند اما 
خطیـــر بی توجـــه به تمـــام ایـــن موارد 
درباره اســـتقلال به صحبت پرداخت. 
شـــگفتا که خطیـــر در همـــان ابتدای 
ســـخنرانی ســـرپایی خود اعـــلام کرد 
نمی خواهـــد دربـــاره مســـائل مربوط 
بـــه اســـتقلال صحبت بـــه میـــان آورد 
اما حـــرف زدن درباره اســـتقلال آنقدر 
برای مدیر ســـابق این باشـــگاه جذاب 
بـــود کـــه خیلـــی زود زیر حرفـــش زد و 

همان جـــا صحبـــت دربـــاره اتفاقـــات 
دوران مدیریتش در استقلال را شروع 
کـــرد. خطیـــر زمانـــی بـــا برپایـــی یک 
نشســـت خبری در رســـتوران رفیقش 
در خیابـــان پاســـداران تهـــران به نقد 
رفتارهـــای فتـــح الله زاده پرداخته و آن 
روز در نشســـت رودررو با خبرنگاران از 
این عبارت اســـتفاده کرده بـــود: آقای 
فتح الله زاده دســـت از ســـر اســـتقلال 
بـــردارد! حـــالا خطیـــر دقیقـــاً همـــان 
کاری را انجـــام می دهد کـــه خود زمانی 

منتقـــدش بود!

سوژه

گزارش یک

همـــان طور کـــه پیش بینی می شـــد با حضور 
محمـــد شـــریعتمداری، مدیرعامل شـــرکت 
هلدینگ خلیج فـــارس، تغییـــرات مدیریتی 
در اســـتقلال کلیـــد خـــورد و در اولیـــن قدم 
مدیرعامـــل هلدینـــگ خلیج فـــارس از علی 
تاجرنیـــا به عنـــوان نماینـــده تام الاختیار یاد 
کرد. احتمالاً تاجرنیـــا به عنوان رئیس هیأت 
مدیره باشـــگاه اســـتقلال نیز انتخاب خواهد 
شـــد هر چنـــد کـــه همین حـــالا بـــا توجه به 
اینکـــه پیش تر احمـــد شـــهریاری چنین رلی 
را در باشـــگاه اســـتقلال اجرا می کـــرد، او نیز 
بـــه شـــعاع مدیریتی همچـــون شـــهریاری را 
در باشـــگاه اســـتقلال خواهـــد داشـــت و به 
اصطلاح حرفش در امور مدیریتی اســـتقلال 
بســـیار خریـــدار دارد. امـــا آنچـــه در دوران 
شـــهریاری به شـــدت توی ذوق مـــی زد اینکه 
نامبرده حتی در امور نقل و انتقالاتی باشـــگاه 
اســـتقلال نیز دخالت های آشـــکاری داشت و 
همان طـــور که دیدیم در ماجـــرای جذب دو 
بازیکن بوســـنیایی توسط شـــهریاری حرف و 

حدیث های بســـیاری به وجود آمد و حواشی 
متعددی برای اســـتقلال ایجاد شـــد که قطعاً 
با حضور تاجرنیا کـــه هماهنگی قابل توجهی 
با مدیرعامل هلدینگ دارد، بعید است دیگر 
شـــاهد چنین اتفاقاتـــی باشـــیم. هرچند که 
شـــهریاری در آن زمـــان با زمینه چینـــی برای 
جذب دو بازیکن بوســـنیایی بـــه نوعی قصد 
داشـــت از یک بحـــران جـــدی جلوگیری کند 
امـــا بـــه هرحـــال در آن ایـــام نیـــز اســـتقلال 
مدیرعامـــل داشـــت و نباید ایـــن تصمیمات 
از ســـوی او کـــه رئیـــس هیـــأت مدیـــره بـــود 
اتخاذ می شـــد. با حضور تاجرنیـــا پیش بینی 
می شـــود که دســـت کم اگـــر هم قرار اســـت 
توصیـــه ای پیرامون نقل و انتقالات شـــود، در 
خفـــا باشـــد و تصمیم گیری نهایـــی به عهده 

مدیرعامل این باشـــگاه ســـپرده شود.
 

 بازگشت جویباری 
و معرفی 4 عضو هیأت مدیره

امـــا انتخـــاب تاجرنیـــا بـــه عنـــوان نماینـــده 
تام الاختیـــار هلدینگ در باشـــگاه اســـتقلال 
پایـــان ماجـــرای تغییـــرات در ایـــن باشـــگاه 
نبـــود. مالـــکان باشـــگاه اســـتقلال ســـاعاتی 
بعد اعضـــای جدیـــد هیـــأت مدیره باشـــگاه 

اســـتقلال را نیـــز انتخـــاب کردنـــد. پیـــش از 
اعـــلان رســـمی اســـامی جدیـــد، نام هـــای 
متعـــددی برای بازگشـــت بـــه هیـــأت مدیره 
باشـــگاه اســـتقلال مطـــرح می شـــد کـــه نام 
بیـــژن طاهـــری یـــا بهتـــاش فرییا بـــه عنوان 
گزینه هـــای ورزشـــی نیـــز مطـــرح بـــود اما در 
نهایـــت مدیرعامـــل هلدینـــگ خلیج فارس 
تصمیم گرفت این اســـامی: ۱ - علیرضا اسدی    
 ۲ - علـــی نظری جویباری ۳ - فریده شـــجاعی 
۴ - محمودرضـــا بابایـــی بـــه عنـــوان اعضای 
جدید هیأت مدیره انتخاب شـــوند. اســـدی 
ســـابقاً در فدراســـیون فوتبـــال مســـئولیت 
داشـــت. جویباری نیز مدیر شناخته شـــده ای 
برای باشـــگاه اســـتقلال محســـوب می شـــود 
و جـــای بحـــث نـــدارد. فریـــده شـــجاعی هم 
کـــه اخیـــراً از تـــاج حکـــم گرفته بـــود فردی 
شناخته شده در باشـــگاه استقلال محسوب 
می شـــود. محمودرضـــا بابایـــی را هـــم اهالی 
رسانه به خوبی می شناســـند. فردی که ابتدا 
به عنوان مشـــاور با واعظ آشتیانی به باشگاه 
اســـتقلال آمد و بعدها به عنوان مدیر روابط 
عمومـــی بـــه فعالیت ادامـــه داد. بـــه هرحال 
انتخـــاب این افـــراد از ســـوی شـــریعتمداری 
کـــه مدیریـــت هلدینـــگ را بـــه عهـــده دارد، 

قابل احترام اســـت و با این حســـاب فرشید 
ســـمیعی نیز همچنان به کارش در اســـتقلال 
ادامه خواهد داد و مدیریت امور را در دســـت 

خواهـــد گرفت.

جویباری مدیرعامل شد
امـــا بعد از اعـــلام نام اســـامی هیـــأت مدیره 
مدیرعامـــل هلدینـــگ خلیـــج فـــارس نـــام 
نظری جویبـــاری را به عنـــوان مدیرعامل این 
باشـــگاه برگزید. جویباری از ســـوابق بسیاری 
در باشـــگاه اســـتقلال برخوردار است و مدیر 
ناشـــناخته ای بـــرای هـــواداران این باشـــگاه 
نیســـت. او ســـال ها به عنوان معاون و حتی 
سرپرســـت تیـــم اســـتقلال در ایـــن باشـــگاه 
فعالیت کرده و عنصری اســـتقلالی شـــناخته 
می شـــود. جویبـــاری در حالی به این ســـمت 
منصـــوب شـــد کـــه صبـــح دیـــروز در مقابل 
فدراســـیون فوتبـــال نیـــز دیده شـــد و اهالی 
رســـانه از او درباره بازگشت به استقلال سؤال 
کردنـــد کـــه جویبـــاری پاســـخ های عجیبـــی 
داد امـــا با توجـــه بـــه اینکـــه از مدت ها قبل 
نیز شـــایعه بازگشـــت او به اســـتقلال شنیده 
می شـــد، این اتفاق رخ داد و نظری جویباری 

در این ســـمت قـــرار گرفت. 
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تعطیلـــی میان فصل فرصتی اســـت تـــا تیم ها 
نیـــروی از دســـت رفتـــه خـــود را بازیابنـــد و یا 
بـــا انجـــام تمرینـــات و بازی هـــای تدارکاتـــی 
ضعف های خود را از بین ببرند. از ســـویی این 
ایام فرصتی است تا نســـبت به جذب محدود 
برخی بازیکنـــان نیـــز اقداماتی انجام شـــده و 
بازیکنـــان جدیدی بـــه خدمت گرفته شـــوند. 
با توجه به اینکه تعطیلـــی نیم فصل در فوتبال 
ایـــران چندان محســـوس نبـــود و بـــا تصمیم 
موسیمانه نیز 8 روز از تعطیلات، تعطیل اعلام 
شـــد، زمان آنچنانی پیش روی او و شاگردانش 
قرار ندارد تا اقدامات گســـترده ای انجام دهند 
و تمرینـــات ســـخت بدنســـازی را پشت ســـر 
بگذارنـــد. احتمـــالاً موســـیمانه و همکارانش 
به انجـــام تمرینات معمـــول خواهند پرداخت 
تا بـــدن بازیکنـــان را آماده و مهیـــای حضور در 
نیم فصـــل دوم لیـــگ برتر کنند، ضمـــن اینکه 
بازیکنان حرفه ای نیز بعید اســـت در تعطیلات 

روزهـــای اخیر تمریـــن را رها کرده   باشـــند و به 
احتمال زیاد تمرینـــات اختصاصی را با جدیت 

دنبـــال خواهند کرد.
از شـــنبه هفته آینـــده تمرینات اســـتقلال آغاز 
خواهـــد شـــد و بازیکنـــان ایـــن تیـــم زیـــر نظر 
کادرفنـــی قـــرار خواهند گرفـــت تا بـــرای بازی 
اول بهمـــن مـــاه مقابـــل شـــمس آذر قزویـــن 
آماده شـــوند. این بازی برای استقلال اهمیت 
بســـیاری دارد چراکه اگـــر ورود مقتدرانه ای به 
نیم فصل دوم لیگ برتر داشـــته باشد در ادامه 
راه نیز ســـختی کمتری برای کسب امتیازات از 

دســـت رفته خواهد داشـــت.
نگاهی بـــه بازی هـــای آینده اســـتقلال پیش از 
پایان سال نشـــان می دهد که استقلال بهمن 
ماه سخت و دشـــواری پیش رو دارد و بازی های 
متعدد بـــه احتمال زیاد چالـــش قابل توجهی 
بـــرای موســـیمانه ایجـــاد خواهد کـــرد. از یکم 
بهمن ماه تا سی ام اســـفند ماه، استقلال باید 
7 بازی متعـــدد در لیگ برتر، لیـــگ نخبگان و 
جام حذفی برگزار کند و بـــه طور میانگین هر 

4 روز یک بـــازی پیش رو دارد.
 اســـتقلال بعـــد از بازی بـــا شـــمس آذر باید در 
تاریخ ششـــم بهمـــن مـــاه مقابل ملـــوان قرار 
بگیـــرد. یازدهـــم بهمن نیـــز اســـتقلال مقابل 
همنـــام خوزســـتانی قـــرار خواهد گرفـــت. 15 

استقلال هر 4 روز یک بار روی صحنه می آید

 موسیما نه 
به هفت خوان بهمن رسید

بهمن اســـتقلال در امارات مقابل الشرطه 
می ایســـتد. دیـــدار بعدی آبی هـــا در تاریخ 
نوزدهـــم بهمن ماه مقابل مس رفســـنجان 
اســـت. بعـــد از ایـــن بازی هـــا اســـتقلال در 
جام حذفـــی مقابل شـــمس آذر صف آرایی 
خواهد کـــرد که زمان این بازی نیز بیســـت 
و پنجـــم آذرمـــاه برنامه ریـــزی شـــده و در 
نهایـــت در ســـی ام بهمـــن مـــاه آبی هـــا بار 
دیگـــر در لیگ نخبگان آســـیا برابـــر الریان 

قطر بـــازی خواهنـــد کرد.
این سلســـله بازی هـــای متوالـــی می طلبد 
کـــه تیمـــی آمـــاده و مهیـــا برابـــر رقبـــا قرار 

بگیرد؛ تیمـــی که هم از نظـــر فنی وضعیت 
مطلوبـــی داشـــته باشـــد و هـــم از لحـــاظ 
ذهنی آمادگی کامـــل را برای حضور پرتعداد 
در رقابت هـــا داشـــته باشـــد. بـــه هرحـــال 
پشت ســـر گذاشـــتن 7 بازی در 30 روز برای 
اســـتقلال کاری بس طاقت فرســـا و دشوار 
خواهـــد بـــود، به خصـــوص اینکـــه این تیم 
باید پروژه بازگشـــت به صف مدعیان لیگ 
برتـــر را نیز کلید بزند و در شـــرایط ســـخت 
و عـــذاب آور بازی هـــای متعـــدد امتیـــازات 

عقب افتـــاده خـــود را جبـــران کند.
اینکـــه موســـیمانه چـــه برنامـــه ای بـــرای 

نیســـت.  مشـــخص  دارد،  هفت خـــوان 
او تمرینـــات را بلافاصلـــه بعـــد از بـــازی بـــا 
ســـپاهان تعطیـــل کـــرد و بازیکنـــان 8 روز 
بـــه حـــال خـــود رهـــا شـــدند. هرچنـــد که 
بعید اســـت ســـرمربی آفریقایی اســـتقلال 
در جریـــان بازی هـــای پرتعـــداد تیمـــش در 
بهمن ماه قرار نداشـــته باشـــد و شـــاید هم 
تعطیلی در نظر گرفته شـــده برای بازیکنان 
به همین دلیل باشـــد و موسیمانه با توجه 
به اینکه می دانســـته چه ایام سختی پیش 
رو دارد، تعطیلی 8 روزه را برای اســـتقلال در 

نظر گرفته اســـت.

موسیمانه 
چه برنامه ای 

برای 
هفت خوان 

دارد 
مشخص 

نیست. او 
تمرینات را 

بلافاصله 
بعد از بازی 

با سپاهان 
تعطیل کرد و 

 بازیکنان 
8 روز به 

حال خود 
رها شدند

نگاه فنی

حمیدرضا عرب
خبر نگار

تغییرات مدیریتی در باشگاه استقلال با انتخاب تاجرنیا کلید خورد

سمیعی رفت،نظری جویباری مدیرعامل شد
تاجرنیا: استقلال نیاز به ایده و تفکر نو دارد

علی تاجرنیـــا به عنوان نماینـــده تام الاختیار هلدینگ در باشـــگاه 
اســـتقلال انتخاب شـــد. تاجرنیا درباره حضور در باشگاه استقلال 
ایـــن جمـــلات را بـــه زبـــان آورد: »مـــن بـــا کار در اســـتقلال بیگانه 
نیســـتم و قبلاً هم در هیأت مدیره این باشـــگاه فعالیت می کردم. 
اســـتقلال یک باشـــگاه بـــزرگ و مردمی اســـت که بایـــد تصمیمات 
بزرگ و مناســـب بـــرای آن اتخاذ شـــود تا هـــواداران این باشـــگاه از 

نتایج لـــذت ببرند.«
تاجرنیـــا ادامـــه داد: »بایـــد بپذیریـــم که اســـتقلال نیاز بـــه ایده و 
تفکر نـــو دارد. وقتی عملکرد مدیران اســـتقلال در یـــک دهه اخیر 
را مـــرور می کنیـــم بـــه هـــواداران حـــق می دهیـــم کـــه از وضعیت 
موجـــود و مـــدل مدیریتـــی و نگرش حاکـــم بـــر تصمیم گیری های 
کلان باشـــگاه ناراضی باشـــند. باید بپذیریم که ظرفیت اســـتقلال 
بســـیار زیاد اســـت، اســـتقلال با وجـــود در اختیار داشـــتن پایگاه 
اجتماعی بســـیار مطلوب، عملکرد قابل قبولی نداشـــته اســـت. از 
ایـــن رو افکارعمومی منتظر تغییر ســـبک و رویه مدیریتی هســـتند 
تـــا با اســـتراتژی مناســـب در فرآینـــد نتیجه گیری اســـتقلال موفق 

عمـــل کند.«
تاجرنیا درباره انتخاب موســـیمانه و قدم هایی که اســـتقلال در راه 
رســـیدن به یک تیم مطلوب برداشـــته، این توضیحات را ارائه کرد: 
»اســـتقلال با انتخاب یک مربی بزرگ قدم بزرگی به ســـوی جبران 
اتفاقات گذشـــته برداشـــته، اما نبایـــد فراموش کنیم که ســـاختار 
باشگاه اســـتقلال باید به ســـمت تحول شـــگرف و مدیریت برنامه 
محور بـــرود. در صورتی تحول ســـازمانی نتیجه بخش می شـــود که 
مدیریت برنامه محور بر اســـاس اصول و قواعد اســـتاندارد مسیر را 
برای پیشـــرفت مهیا کنـــد. همان طور که پیش تر هـــم تأکید کردم 
در یک دهه اخیر اســـتقلال از نبود مدیریت ایده آل متضرر شـــده و 
این اتفاق باعث دلخوری و تکدر خاطر هواداران شـــده اســـت و بر 

این اســـاس باید از تحول و تغییر مثبت اســـتقبال کرد.«
 تاجرنیـــا معتقـــد اســـت کـــه حضـــور شـــریعتمداری برای باشـــگاه 
اســـتقلال یـــک قـــوت قلـــب محســـوب می شـــود و ایـــن شـــخص 
می توانـــد کمک قابل توجهی برای بهبود اوضاع اســـتقلال باشـــد: 
»شریعتمداری سبقه بســـیار خوب در مدیریت فوتبال دارد، ایشان 
در زمان دکتر دادکان در هیأت رئیســـه فدراسیون عضویت داشت. 
بنابرایـــن، طبیعتـــاً بـــا ورزش و ســـاختار مدیریـــت ورزشـــی غریبه 
نیســـت. اما آنچـــه باید به صـــورت ویژه و خـــاص مورد توجـــه قرار 
بگیـــرد، این واقعیت اســـت کـــه شـــریعتمداری با در نظـــر گرفتن 
مصالـــح و منافع مجموعـــه هلدینـــگ خلیج فارس درباره هســـته 

مدیریتـــی اســـتقلال تصمیم گیری کرده اســـت.«
تاجرنیـــا در پایـــان صحبت هـــای خـــود تأکیـــد کـــرد کـــه بـــا اتخاذ 
تصمیم های درســـت در نیم فصل دوم بایـــد اقداماتی انجام داد که 
اســـتقلال به صف مدعیان بازگـــردد. تاجرنیا به تقویت اســـتقلال 

در بخش هـــای گوناگـــون نیز تأکید کرده اســـت.



در حاشیه

iranvarzeshii

 ارول ماسک، پدر ایلان ماسک کارآفرین و 
اعتراف کرد که ممکن  امریکایی  میلیاردر 
است حوزه فعالیت های اقتصادی فرزندش 
فوتبال را هم شامل شود. ماسک تا به حال 
در صنایع مختلفی سرمایه گذاری کرده اما 
تاکنون وارد حوزه فوتبال نشده است، اگرچه 
طرفداران  از  یکی  او  پدرش  ادعای  طبق 

79ساله  پدر  است.  لیورپول  وپاقرص  پر
مالک شرکت های تسلا و توئیتر دراین باره 
به رادیو تایمز انگلیس گفت: »بله، ایلان به 
خرید لیورپول تمایل دارد اما معنای حرف من 
این نیست که او دارد باشگاه را می خرد. من 
نمی توانم درباره این مسأله اظهارنظر کنم، 
چون کافیست حرفی بزنم تا شما قیمت را 

بالا ببرید.« ارول ماسک سپس یک دلیل 
خاص برای تمایل فرزندش به تملک باشگاه 
لیورپول بیان کرد: »مادربزرگ ایلان متولد 
شهر  این  در  هم  الان  ما  و  است  لیورپول 
بستگانی داریم، بنابرین ما هنوز با لیورپول 
حاضر  درحال  لیورپول  هستیم.«  مرتبط 

متعلق به گروه ورزشی فنوی است .

ایلان ماسک خواهان خرید لیورپول  روزنامـــــه  ورزشی صبـــــح ایـران 
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فضای مجازی

گزارش تصویری

خ را به را اندی رابرستون و اماد دیالو رقم زدند. در نهایت، این دیالو، وینگر جوان زد. یکی از دوئل ها و درگیری های جذاب تقابل لیورپول و منچستریونایتد اینستاگرام رسمی منچستریونایتد با انتشار تصویری جالب به لیورپول طعنه  دیرینه طعنه زد. یونایتد با انتشار تصویر زیر نوشت: »همه پیراهن سوم ما رو رسمی منچستریونایتد نهایت استفاده را از آن برد و به شکل جالبی به رقیب کردن اماد دیالو، مجبور به کشیدن پیراهن او شد؛ صحنه ای که اینستاگرام ثمر رساند. در یکی از صحنه های نبرد دو بازیکن، اندی رابرستون برای متوقف یونایتد بود که نمایش بهتری ارائه داد و گل  تساوی بخش شیاطین سر
می خوان. از فروشگاه یونایتد بخرید.«

پیراهن سوم منچستر را ازفروشگاه بخرید

رونمایی از آلبوم شخصی و لباس پهلوانی تختی
با همکاری موزه 
ملی ورزش، کمیته 
ملی المپیک و 
موزه هنر ایران 
به مناسبت 
پنجاه وهفتمین 
سالگرد درگذشت 
جهان پهلوان 
تختی، از برخی 
اقلام و عکس های 
آلبوم شخصی وی، 
در کاخ مرمر که 
در سال های دور، 
رقابت های کشتی 
پهلوانی جهت 
انتخاب پهلوان 
کشور با حضور 
جهان پهلوان 
غلامرضا تختی 
برگزار می شد، 
رونمایی شد.

 سامر: مردم آلمان 
دل قیصر را شکستند

و  آلمان  ملی  تیم  سابق  ستاره  سامر،  ماتیاس  به دلیل میزبانی ژرمن ها در جام جهانی دورتموند، مدعی شد که مردم کشورش در سال   انجام آلمان گفت: »من خیلی ناراحت می شوم که درمورد در روز نخستین سالگرد درگذشت قیصر فوتبال آزرده خاطر کردند. سامر در گفت وگو با روزنامه بیلد، حسابی اسطوره فوتبال این کشور یعنی بکن باوئر را 2006  از رفتار  در آن سال قلب بکن باوئر را به درد آورد.«شدند و او را متهم به دریافت رشوه کردند. این اتفاق انجام داد. با این حال اما مردم نیز بر این موج سوار کسی بود که همه تلاش خود را برای این موضوع در جام جهانی چه کار سختی است و بکن باوئر تنها این اتهامات را اثبات کند. همه ما می دانیم میزبانی میزبانی منتشر شد اما هرگز هیچ کس نتوانست رشوه دادن بکن باوئر به فیفا به منظور دریافت به آلمان اهدا کرد، شایعات بسیار زیادی مبنی بر کنیم. زمانی که فیفا میزبانی جام جهانی 2006 را برعهده می گیریم باید آن را به بهترین شکل برگزار وقتی میزبانی یک تورنمنت همچون جام جهانی را بود در هر کاری باید بهترین عملکرد  را داشت و باوئر احساس شرمندگی دارم. او همیشه معتقد شده توسط مردم و رسانه های کشور علیه بکن آن موضوع صحبت کنم چرا که 

 رئال مادرید با هواپیمای جدید 
به عربستان می رود

جدید به روزرسانی شده، پایتخت اسپانیا را به مقصد ریاض ترک کرد.داد. کاروان باشگاه رئال مادرید با هواپیمایی که طرح آن براساس پیراهن فصل )قهرمان لالیگا و نایب قهرمان کوپا دل ری( دیگر بازی نیمه نهایی را انجام خواهند قهرمان کوپا دل ری( به مصاف هم می روند و فردای آن، رئال مادرید و مایورکا سعودی آغاز می شود. ابتدا بارسلونا و اتلتیک بیلبائو )نایب قهرمان لالیگا و شدند. مسابقات سوپرجام اسپانیا از روز چهارشنبه به میزبانی کشور عربستان اعضای باشگاه رئال مادرید برای شرکت در سوپرجام اسپانیا راهی عربستان 

درآمدزایی به هر قیمت
ســـایت Goldin Auctions از پـــروژه جدیـــد 
درآمدزایی باشـــگاه بارســـلونا خبر داد. ظاهراً 
این باشـــگاه قصـــد دارد بخشـــی از  کمدهایی 
کـــه بازیکنان در رختکـــن از آن برای نگهداری 
از وسایل شان اســـتفاده می کنند را به فروش 

برســـاند که کمد مســـی هم جزو آنهاســـت.

یک دستگاه تریلی هدیه دختر 
۱۵ساله پارالمپیکی برای روز پدر 
زهرا رحیمی نایب قهرمان 1۵ســـاله پارالمپیک 
بزرگتریـــن کادوی روز پـــدر امســـال را خریـــد. 
زهرا رحیمی نایب قهرمان پارالمپیک 1۵ســـاله 
مرنـــدی پیش از حضـــور در المپیک گفته بود، 
دو آرزو دارم؛ اولی کسب مدال المپیک و دومی 
خریـــدن تریلی برای پدرم. حـــالا نایب قهرمان 
پارالمپیـــک 2024 پاریس به عهدش وفا کرده و 
با تمام جوایزی که دریافت کرده بود و بخشـــی 
از پس انداز خانوادگی، در آســـتانه روز پدر یک 
دستگاه تریلی کشـــنده برای پدرش خرید و در 

آســـتانه روز پدر به او تقدیم کرد.

طعنه به مخاطب خاص

 مهدی مهدی پور هافبک باشگاه استقلال که به دلیل مصدومیت رباط 

صلیبی نیمی از فصل قبل را از دست داد با انتشار یک استوری در صفحه 

شخصی اش، به نظر می رسد که دلخوری خودش را به اشتراک گذاشته است. 

هافبک استقلالی ها که این روزها با تیم تمرین هم می کند، نوشت: »ای که 

از عزلت تنهایی ما مسروری، یوسف ما به ابد چاه نشین نیست، نخند.«

برای انتخاب سـرمربی جدید پرسپولیس 
حـرف و حدیث هـای زیـادی مطـرح شـده 
کـه شـاید بخـش عمـده ای از آن بـه بحـث 
حضور سـرمربی خارجی بـزرگ و رزومه دار 
برگـردد. بـا وجـود ایـن نکته اینجاسـت که 
در چنـد سـال اخیـر تقریبـاً هیـچ مربـی 
خوبـی برسـر کار نیامـده و اگـر هـم آمـده 
مقطعـی بـوده و در سـطح عالـی مربیگری 
قرار نداشـته اسـت به همیـن دلیل خیلی 
زود از ایـران رفتـه پـس شـاید بهتـر باشـد 
مربیـان  حضـور  دربـاره  را  دیدگاه مـان 

خارجـی در فوتبـال ایـران تغییـر دهیـم.
سـرمربی  انتخـاب  بـا  می رسـد  نظـر  بـه 
خارجـی بیشـتر بـه دنبـال فروکـش کـردن 
سـر و صدای تماشـاگران هسـتیم تـا اینکه 
بخواهیـم بـه دنبـال تصمیـم بـزرگ بـرای 
اتفاق جدید باشـیم چه بسا که در فوتبال 
ایـران ایـن واقعیـت بارهـا و بارهـا ثابـت 
بـزرگ  وعده هـای  و  حرف هـا  کـه  شـده 
اجـرا نمی شـود و فقـط در حـد حـرف باقی 

می مانـد.
واقعیـت اینکـه سـرمربی خـوب خارجـی 
بـه ایـران و پرسـپولیس نخواهـد آمـد چـرا 
کـه بـا وجـود همـه محدودیت هایـی که در 
کشـورمان هسـت مربیان بزرگ سخت به 
ایـران می آینـد. در حـال حاضـر هـم شـاید 
مانده انـد  بیـرون  مربـی  زیـادی  تعـداد 

کـه البتـه همـه ایـن تعـداد مربـی بیـرون 
مانـده جـزو مربیـان درجـه یـک خارجـی 
نیسـتند چـون هرمربـی درجـه یـک بایـد 
16-17 سـاعت بـرای تیمـش در روز وقـت 
بگـذارد ضمـن اینکه مربیگـری امری ذاتی 
نیـز هسـت کـه مربـی خـوب بـزرگ بایـد 
قـدرت ارنـج، تعویـض، روانشناسـی خوب 

و اطلاعـات کاملـی داشـته باشـد.
اسـتفاده  بحـث  وقتـی  قبـل  چنـد سـال 
ح می شـد  از داور ایرانـی در دربـی مطـر
کـه  زیـد  می لر فوتبالی هـا  از  خیلـی  تـن 
داور ایرانـی نمی توانـد از عهـده قضـاوت و 
هیجانـات و مـوارد خـاص ایـن دیـدار برآید 
امـا بعـداً بـا قضـاوت در دربـی و بازی هـای 
بـزرگ خیلـی از اهالـی فوتبـال بـه توانایـی 
داوران بـزرگ وطنـی ایمان آوردنـد که داور 
ایرانـی هـم می توانـد دربـی را سـوت بزنـد 
و حتـی قضـاوت کم نقص تـری نسـبت بـه 

داوران بـزرگ خارجـی داشـته باشـد.
بسـیاری از مدیـران مـا خصوصـاً مدیـران 
کـه  می ترسـند  نکتـه  ایـن  از  سـرخابی 
مربـی خـوب داخلـی را در رأس کار قـرار 
امـا مدیـران و حتـی تماشـاگران  دهنـد 
مـا بایـد ایـن را بپذیرنـد کـه مربـی خـوب 
نیمکـت  عهـده  از  می توانـد  هـم  ایرانـی 
پرسـپولیس برآیـد چه بسـا که مـا مربیانی 
ماننـد حسـینی، الهامـی و تارتـار و چنـد 
کـه  داریـم  دیگـر  خارجـی  خـوب  مربـی 
می تواننـد خودشـان را نشـان دهنـد و بـا 
بـازی گرفتـن از بازیکنـان زیـر 18 سـال و 
حتـی زیـر 23 سـال نشـان دادند جسـارت 
بالایـی دارنـد و حتـی در بازی هـای بـزرگ 

هـم نتایـج خوبـی گرفته انـد.

شـاید در ایـن سـال ها خیلـی از مربیـان 
خارجی و ایرانی در پرسپولیس مشغول به 
کار شـدند اما این تعداد مربی نتوانسـتند 
ماننـد برانکـو و یحیـی در ایـن تیـم نتیجـه 
نتایـج  برانکـو  از  یحیـی  البتـه  بگیرنـد. 
بهتـری کسـب کـرد و نشـان داد در صـورت 
از مربـی  ایرانـی چیـزی  اعتمـاد، مربـی 

خارجـی کمتـر نـدارد.
در روزهـای اخیـر هـواداران پرسـپولیس 
دائمـاً تأکید می کنند باشـگاه دنبال مربی 
امـا سـابقه  باشـد  بـالای خارجـی  سـطح 
نشان داده مربیان اسم و رسم داری مانند 
آری هان که برای خودشـان اسـم و رسـمی 
داشـتند خیلی زود از پرسـپولیس رفتند و 
نتوانسـتند نتایـج خوبـی بگیرنـد. در بین 
مربیـان بـزرگ خارجـی نیـز اگـر مربیانـی 
ماننـد ایویـچ و بلاژویـچ بـه ایـران آمدنـد 
هـم فقـط بـا انگیزه بیشـتر دیده شـدن در 

جـام جهانـی بود.
برای انتخاب بهتر در بین مربیان خارجی 
هـم دو راه بیشـتر نداریـم؛ یـا اینکـه پـول 
زیـاد بدهیم تا به این خاطر مربی به ایران 
بیایـد یـا اینکه دنبال مربیانی باشـیم که از 
انگیـزه کافـی برخـوردار باشـند و بـه دنبـال 
ارتقـای خـود و تیم هایشـان  پیشـرفت و 
باشـند امـا چیـزی کـه بیشـتر در فوتبـال 
مـا اتفـاق افتـاده جـذب مربیـان متوسـط 
دور  هـم  را  پولمـان  و  بـوده  معمولـی  و 
ریخته ایـم واقعیـت اینکـه فوتبـال مـا در 
زمینه هـای مختلـف از قطـر و عربسـتان 
نبایـد  دلیـل  همیـن  بـه  اسـت  عقب تـر 
خودمـان را فریـب دهیـم و شـرایط مـان 
را بـا آنهـا قیـاس کنیـم ضمـن اینکـه اصـلاً 

نمی توانیـم رویـه آنهـا را در جـذب مربیـان 
خارجـی ادامـه دهیـم.

حـدود یـک دهـه قبـل در فوتبـال آلمـان 
رنسانسـی در بحـث مربیگـری بـه وجـود 
آمد و باشـگاه های بزرگ و متوسـط آلمانی 
به مربیانی که سن شـان از 37 سـال بالاتر 
هـم نمی رفـت اعتمـاد کردنـد کـه اتفاقـاً 
از آن نسـل مربیـان خیلـی  نتیجـه داد. 
خوبـی از بایـرن، دورتمونـد و چنـد تیـم 
دیگـر بـه فوتبـال اروپا و جهان معرفی شـد 
کـه نمونه اش توماس توخل بود که بعد از 
موفقیـت در فوتبال آلمان در چلسـی هم 
بسـیار موفـق عمـل کـرد و به همیـن دلیل 
خیلـی مهم اسـت کـه ما تابوی اسـتفاده از 
مربیـان داخلی را بشـکنیم و به یک مربی 
خـوب ایرانـی بـرای حضـور در پرسـپولیس 

اعتمـاد کنیم.
ماننـد  بیانـی  مر حضـور  بحـث  قتـی  و  
مهـدی تارتـار، محمـد ربیعـی و حسـینی 
بعضـی  می شـود  ح  مطـر پرسـپولیس  در 
معتقدنـد اینهـا در حـد مربیـان خارجـی 
نیسـتند امـا همیـن مربیـان متوسـط مـا 
گاریـدو  ماننـد  مربیانـی  بـه  نسـبت  هـم 
بالاتـر هسـتند و در فوتبـال ایـران نتایـج 
بهتـری نسـبت به گاریـدو کسـب کرده اند. 
بـرای همیـن حتمـاً مربیانـی از این دسـت 
می توانند در صورت برخورداری از امکانات 
پرسـپولیس موفـق شـوند  و فرصـت در 
را هـم  نکتـه  ایـن  بایـد  مـا  اینکـه  ضمـن 
قبـول کنیـم هـر مربـی خـوب خارجـی کـه 
خواهانـش هسـتیم بـه فوتبـال مـا آشـنا 
نیسـت و ممکـن اسـت اشـتباهاتی ماننـد 

گاریـدو مرتکـب شـود.

پسر فن در فارت به آژاکس پیوست 
دیمیـــن فـــن در فـــارت بـــا باشـــگاه آژاکس آمســـتردام 
قـــرارداد حرفـــه ای امضـــا کرد. او پســـر ســـیلوی میس، 
مجری تلویزیونـــی و رافائل فن درفارت، بازیکن ســـابق 
آژاکـــس و رئال مادرید اســـت. ایـــن زوج ســـال 200۵ با 
یکدیگر آشـــنا و در ســـال 2013 از یکدیگر جدا شـــدند.
پـــدر او از ســـال 2000 تـــا 200۵ بـــرای آژاکس بـــازی کرد. 
دیمین کـــه ژن فوتبالی پـــدرش را به ارث برده تا ســـال 
2029 بـــا باشـــگاه هلندی قـــرارداد امضا کرده اســـت. او 
در حـــال حاضر برای تیم زیر 19ســـاله های این باشـــگاه 
بـــازی می کند. ســـیلوی که بـــرای تعطیلات بـــه مالدیو 
ســـفر کرده، از طریق فیس تایم با پسرش ارتباط برقرار 

کرد و ایـــن موفقیت را بـــه او تبریک گفت.

مربیان ایرانی شایسته اعتماد بیشتری هستند

نسخه آلمانی برای فوتبال ایران
گزارش یک

ناصر قراگزلو
روزنامهنگار

حضـور رونـی در دنیـای مربیگـری بسـیاری از هـواداران 
این سـتاره سـابق فوتبال انگلیس را خوشـحال کرد اما 
به نظر می رسـد کـه او نمی تواند درخششـی که در زمان 
حضورش در مسـتطیل سـبز داشـت را روی نیمکت هم 
تکـرار کنـد و نتایـج چنـدان خوبـی بـه دسـت نیـاورده 
اسـت. اسـطوره باشـگاه یونایتـد در اواخـر مـاه دسـامبر 
از هدایـت پلی مـوث هـم برکنـار شـد تـا ناکامـی دیگـری 
را در کارنامـه دوران مربیگـری  اش بـه ثبـت رسـانده 
باشـد. مالـک سـابق باشـگاه کریسـتال پـالاس معتقـد 
اسـت کـه او تعهـد لازم بـرای تبدیل شـدن به یـک مربی 
بـا  را نـدارد. جـردن در گفت وگـو   مـدرن و درخشـان 

تـاک اسـپورت دراین بـاره اظهـار داشـت: »مـن معتقـد 
هستم که بیشـتر تقصیر برعهده اعضای هیأت مدیران 
ایـن باشـگاه اسـت. اگـر قـرار بـود مـن ویـن رونـی را بـه 
عنـوان سـرمربی انتخـاب کنـم، حتماً اطمینـان حاصل 
می کـردم که اعضـای کادرفنی باتجربـه و حواس جمعی 
را پشـت سـرش قـرار دهـم اما مسـأله این اسـت که من 
موارد زیـادی درباره رفتارهـای او، فرهنگ، تصمیماتش 
و سـبک زندگـی او شـنیدم و می دانـم کـه در ماربیا فقط 
در حـال تفریـح اسـت. هیچ کـدام از این موارد با کسـی 
مثـل من که واقعاً به سـبک زندگی یک سـرمربی مدرن 

اهمیـت می دهد، سـازگاری نـدارد.«

 مالک کریستال پالاس:  
به درد تفریح می خوری تا فوتبال


